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V LJUBLJANI SO LETOS PRVIČ PODELILI NAGRADE BORISA 
KRAIGHERJA - MED DOBITNIKI JE GENERALNI DIREKTOR 
TOVARNE GOSPODINJSKE OPREME GORENJE VELENJE -
SLOVESNOSTI SE JE UDELEŽIL TUDI PREDSEDNIK JOSIP 

BROZ TITO IN OSEBNO ČESTITAL NAGRAJENCEM 

IVAN ATELŠEK 
je dobil nagrado Borisa Kraigherja 

Nagrada Borisa Kraigherja, ki so. jo v januarju letos prvič razvoj gospodarske organiza-
podelili, ustanovila pa jo je gospodarska zbornica SRS, je na- cije pa je zahteval ustreznej-
menjena kot moralno in materialno priznanje gospodarstve- še proizvodne prostore, ker je 
nikom za njihove izjemne dosežke pri organizaciji in vodenju bilo delo v opuščenih kopalni-
gospodarskih organizacij. Takega priznanja doslej v Sloveniji cah na starem jašku v Vele-
nismo imeli, nagrada pa je dobila ime pobudnika za nove ka- nju le začasna rešitev. Zato 
kovostne tokove v našem gospodarstvu ter tvorca gospodarske so se leta 1963 odločili, da bo-
reforme - Borisa Kraigherja. do zgradili nove tovarniške 

_ prostore, v katere so se prese-

me^se j e v \ e m kratkem^ 

nes zaposluje 1.500 delavcev in 
ustvarja že'300,000.000 celotne-
ga dohodka. V naslednji fazi 
pa bodo proizvajali vse vrste 
gospodinjskih aparatov. 

Za tovarno gospodinjske 
opreme je značilno, da je rav-
no v obdobju izvajanja druž-
bene in gospodarske reforme 
dosegla izredno skokovit raz-
voj. Kazno je, da se je pod-
jetje znalo prilagoditi novim 
zahtevnejšim pogojem gospo-
darjenja. 

Gorenje pa je tudi zelo po-
Ob začetku slovesnosti , ki prevzel vodstvo kolekt iva, j e m e m b n a gospoda r ska organi-

je bila v L jub l j an i , je pred- p o d j e t j e u s t v a r j a l o le ok rog zac i ja v ve lenjsk i občini, ke r 
sednik gospodar ske zbornice 80 tisoč d ina r j ev celotnega do- u s t v a r j a k a r če t r t i no vsega 
Leopold Krese povedal , da so hodka in zaposlovalo 11 de- dohodka . Poleg tega pa uspeš-
dobri vodilni in s t rokovni lavcev. Delavnica je ime la n o r e š u j e zapos lovan je ženske 
kadri pogoj za uspešno in ka- o b r t n o stori tveni znača j , s a j de lovne sile, s a j j e v kolekti-
kovostno od ločan je samo- so v n j e j delali p r edvsem ko- " " 
upravnih organov v delovnih vaška in k l jučavn iča r ska de-
organizacijah. Ta kader , ki la. 
snuje, p r o j e k t i r a in p o t e m s V n a d a l j n j i h let ih so več-
polno odgovornos t jo uresni- k r a t sp remin j a l i in izpopol _ „ _ 
čuje s a m o u p r a v n e odločitve, n jeval i de javnos t . Leta 1957 glavnim urednikom povedal 
zasluži t eda j , k a d a r dosega so že dosegli 610 t isoč dinar- naslednje: »Nagrada, ki sem 
dobre ali celo i z jemne rezul- jev dohodka . T a k r a t so začr- jo dobil, je izredno veliko pri-
tate, tudi družbeno, mora lno tali r azvo jno pot . P rvo ve<pjo znanje celotnemu kolektivu, 
in ma te r i a lno p r i znan je . Tak- p re lomnico so naredi l i 1958. moj im strokovnim sodelav-
šno p r i znan j e pa n a j pr i nas leta, ko so začeli izdelovati cem, kooperantom, bankam in 
postane n a g r a d a Bor isa Kraig- peči in š tedi lnike na t r d a go- trgovini, ki so prisluhnili na-
herja. r iva. To je bila z a n j e iz redno šemu programu hitrega raz-

Zatem ko je p redsednik ko- težavna m zah tevna naloga, voja, kar je pogojevalo, da 
misije za nagrado , univerzitet- s a j niso poznal i indus t r i j ske- smo lahko uvedli tudi najso-
ni profesor Albert S t r u n a ute- ga nač ina pro izvodnje , nit i ni- dobnejše metode organizacije ' 
meljil sklep o podelitvi pet ih so imeli dovol j u sposob l j en ih in vodenje podjetja. Meni 
nagrad, je na slovesnosti v go- kad rov in s t r o j n e opreme , osebno pa pomeni nagrada po-
spodarski zbornici SRS pred- Vendar so vse te težave uspeš- leg materialnega in družbeno-
sednik republike Josip Broz no premagova l i in p rvo leto moralnega priznanja tudi ob-
Tito izrekel priznanje šestim pos lovan ja pod d r u g a č n i m na- vezo, da bo tovarna gospo-
nagrajencem za izjemne do- cmorn dela dosegli že 2,670.0( dinjske opreme uresničila 
sežke trajnejšega pomena v d ina r j ev celotnega dohodka . svoj 5-letni proizvodni pro-
organizaciji in vodenju gospo- Pospešeno pa se je t o v a r n a gram.« 
darskih organizacij, ker so ti gospod in j ske o p r e m e začela N a j poleg številnih čest i tk 
dosežki odločilno vplivali na razvi ja t i po presel i tvi v Vele- k i jih je tovar iš Ivan Atelšek 
izboljšanje ekonomskega polo- n j e leta 1960. T a k r a t j e bilo dobil v teh dneh p r i d r u ž i m o 
žaja gospodarskih organizacij zaposlenih 223 l judi , ki so tudi čes t i tko našega uredniš t -
ter na utrditev njihovih raz- ustvari l i že 6,160.000 d ina r j ev . V a z željo, da bi vodil kolek-
vojnih perspektiv za sloven- V t em času se j e p o d j e t j e po- tiv Goren j a še n a p r e j t a k o 
sko gospodarstvo. s lovno u t rd i lo m tudi že uve- uspešno po začr tan i in d o b r o 

Vest, da je nagrado Borisa l javilo n a tržišču. Pospešen p r ip rav l j en i poti . 
Kraigherja dobil tudi general-
ni direktor tovarne gospodinj-
ske opreme Gorenje IVAN 
ATELŠEK, je prijetno odjek-
nila v naši občini. Za nagrado 
so ga predlagali delavski svet 
Gorenje, skupščina občine Ve-
lenje in šest kooperantov. 

Brez dvoma so nas tanek , 
gospodarski uspehi in razvoj-
ni koncept G o r e n j a tesno po-
vezani z v z t r a j n i m delom in 
trudom genera lnega direktor-
ja Ivana Atelška. Na čelu pod-
jet ja je že 15 let. Tovarna go-
spodinjske o p r e m e se je raz-
vila iz j»a | tm^ ob r tne delavni-
ec v Vasi Goren je . Leta 1953, 
takrat j e Ivan Atelšek tudi 

Tudi letos so si v velenjski 
občini belili glavo, kako naj 
bi razveselili naše najmlajše 
za novo leto. Gostovanje po-
klicnih gledališč s primerno 
otroško igrico je preseglo fi-
nančne zmožnosti, ki bi jih v 
ta namen zmogli. Kaj sedaj? 

Velenjska gimnazija bo po-
slala v letošnjem šolskem le-
tu svojo prvo garnituro absol-
ventov na višje in visoke šole. 
Mar ne bi bilo mogoče med 
tolikimi mladimi dijaki najti 
skupino, ki bi se pod 
ustreznim vodstvom pokazala 
na deskah Kulturnega doma, 
temprej, ker tam že deluje 
kulturno društvo »Ivan Can-
kar«? 

Profesor Božo Vračko se je 
lotil te zahtevne naloge in 
se z dijaki gimnazije, ki so 
jim priskočili na pomoč še 
nekateri učenci rudarskega 
šolskega centra, zakopal v 

probleme Sneguljčice, škratov 
in dvornih spletk. Bilo je po-
trebno mnogo trdega dela, 
saj je bila večina igralcev to-
krat prvič na odru. Nimamo 
namena ocenjevati igralska 
vrednosti dijakov, ker se je 
sleherni — tudi na odru nevi-
den sodelavec — potrudil, da 
je Sneguljčica zaživela pred 
očmi naših malčkov z vso res-
ničnostjo. Ko smol doživljali 
prijetno lenarjenje novoletnih 
praznikov, so bili učenci gim-
nazije in RŠC zavzeti vse dni 
kot dvorjani in palčki — tri-
najst predstav v nekaj dneh, 
Ici so si jih ogledali učenci 
osrednjih in okoliških šol ve-
lenjske občine — več tisoč 
otrok je v teh dneh sledilo 
večno novi pravljici o zavisti 
in zlobi, ki jo končno prema-
ga pravica in medsebojna lju-
bezen — to je uspeh, ki ga je 
treba posebej podčrtati. In 
poleg tega dela so ta vrla de-

kleta in fantje 'skozi ves čas 
vaj in iger v redu opravljali 
vse svoje šolske dolžnosti. 
Prav zato so vredni še poseb-
ne pohvale. 

Ne bi bilo prav, če ob tej 
priliki ne bi omenili prispev-
ka Glasbene šole k tej igri. 
Tovarišica Mavčeva, ki [pouču-
je učence te šole izrazni ples, 
je našla čudovite motive, ki 
so plesno in glasbeno zelo po-
pestrili in dvignili razgibano 
vzdušje pravljičnosti na odru. 

Za realizacijo scene se je po-
trudil naš mojster Marjan po 
zamisli in pomoči upravnika 
Kulturnega doma Rudija Hro-
vata. Brez njune pomoči si pa 
itak ne moremo zamisliti no-
bene uspešne odrske uprizo-
ritve v Velenju. 

Vsem prirediteljem in izva-
jalcem se v imenu naših ma-
lih iskreno zahvaljujemo za 
prijetno novoletno doživetje. 

M. M. 

vu zaposlenih okoli 60 odstot-
kov žena. 

Generalni direktor in Kraig-
herjev nagrajenec Ivan Atel-
šek je v razgovoru z našim 

Za novo leto smo dobili 
številne čestitke. Vsem, ki 
so n a m poslali novoletne 
čestitke, zlasti pa izrekli 
dobre želje pri n a d a l j n j e m 
delu, se prisrčno zahva l ju -
jemo in j im vračamo enake 
želje. Zavedamo se, da j e 
Šaleški ruda r postal po-
membni domači obveščeva-
lec v velenjski občini, zato 

se bomo tudi letos potrudili 
in vestno izdajal i naš čas-
nik. 

Vse sodelavce, naročnike 
in poslovne p r i j a te l j e lepo 
pozdravl jamo in iskreno že-
limo, da še n a p r e j dobro so-
delujemo. 

Uredniš tvo in uprava 
Šaleškega r u d a r j a 

Za uspešen zaključek še posnetek — tokrat po gasilsko 

PO PETINDVAJSETIH LETIH 

S pesmijo 
Štirinajste na pot 

Pred 25. let i , 6. januar-
ja 1944, s e je začel znani 
p o h o d X I V . diviz i je iz 
B e l e Kraj ine n a š ta jer -
sko . T o odloč i tev , p o l n o 
tveganja in upov , je neiz-
p r o s n o terjala log ika in 
potreba o s v o b o d i l n e g a 
bo ja v s l e h e r n e m de lu 
n a š e d o m o v i n e . Okrog ti-
s o č izbranih, preka l j en ih 
m l a d i h bork in borcev , 
pr iprav l jen ih na na j t ež j e 
pre izkušnje , je s p e s m i j o 
š t i r inajs te š l o na t ežko 
pot , zavedajoč s e usodne-
ga pos lans tva , ki so j i m 
ga zaupal i . Ta s i lovi ta za-
ves t je pr ipomogla , da so 
zmogl i v s e n e č l o v e š k e na-
pore , da so n e e n a k bo j 
spremeni l i v s v o j o zma-
go-

Cena te z m a g e je bi la 
groz l j ivo v i soka . Zagri-
zen b o j je v težkih zim-
sk ih razmerah terjal živ-
l j enje v sakega tret jega . 
P o l o v i c o preos ta l ih s o 
o n e s p o s o b i l e h u d e rane 
in p o s l e d i c a mraza . V 
naj tež j ih t renutk ih je bi-
la uprav ičena bojazen , da 
ta pre i zkušena partizan-
ska e n o t a n e b o m o g l a 
vzdržati . Le žr tvovanje in 
skrajn i napor i v sakega 
p o s a m e z n i k a s o jo l ahko 
reši l i . T o je bi lo zaves tno 
žr tvovanje s a m e g a s e b e 

za ve l ike in p l e m e n i t e ci-
l j e in j e iz š t i r inajs te na-
pravi lo j edro v s e l j u d s k e 
vs ta je na Š t a j e r s k e m . 

Sedaj , p o to l ik ih let ih, 
se da s tvarneje sodi t i o 
pravi vrednost i , ki j o j e 
p o m e n i l p o h o d in delova-
n j e š t i r inajs te . N i v e č 
d v o m a , da je bi l t o pri 
n a s e d e n naj tež j ih udar-
cev okupator ju . Bori t i se 
je mora l v krajih, ki j ih 
je ime l za i zhodišča v bo-
ju prot i part izanski voj-
ski . K o l i k o udarcev je 
doživel na zemlj i , ki j o je 
proglas i l za svojo , ko l iko 
u n i č e v a l s k e s trast i in 
o k u p a t o r s k i h grozodej-
stev, j e prepreč i l boj , ki 
ga je vzbudi la in vodi la 
š t ir inajs ta! Še tako s trog 
sodnik m o r a priznati , da 
spada e p o p e j a š t i r inajs te 
v v r s t o dejanj , ki j i m gre 
p o s e b n o m e s t o . Čeprav 
s o bi le o b b r e z m e j n i h na-
porih, hrabrost i , žrtvova-
nju, pa tudi s p r e t n e m vo-
denju s t o r j e n j e posamez-
ne m a n j razuml j ive ali 
ce lo d v o m l j i v e od loč i tve 
ter n e p o t r e b n e napake , 
to ne m o r e zmanjša t i po-
m e m b n o s t i l egendarnega 
p o h o d a X I V . diviz i je . 

P r i m e r š t i r inajs te je 
e d e n t i s t ih uspe l ih de-
janj , ki č loveka u tr ju je v 

zavest i svo je moč i , uspeš-
nos t i in nepremagl j ivos t i , 
kadar gre za re sn i čno 
č l o v e š k e vrednote . N a š 
o svobod i ln i b o j je po leg 
bo ja za s v o b o d o in proti 
nas i l ju p o m e n i l tudi neo-
m a j n o vero v pravičnej-
šo p o v o j n o družbeno ure-
ditev. Prav to pa povezu-
je razmiš l janja o pretek-
lost i z vprašanj i sedanjo-
sti , za us tvar ja lno prena-
šanje zavest i osvobodi l -
nega bo ja v sedanj i čas , 
ko razne težave in slabo-
sti ter nerešen i prob lemi 
vztrajno s p r e m l j a j o s icer 
u s p e š e n in hi ter družbe-
ni razvoj. K obujanju tra-
dic i j in ož iv l janju zavest i 
o svobodi lnega boja pa 
nas s i l i jo tudi t ist i , ki se 
j im h o č e vojn , in t ist i , ki 
prog laša jo po l i t iko neo-
m e j e n e narodove suve-
renost i kot o s n o v o med-
narodnih o d n o s o v . Prav 
pr imer i iz o svobodi lnega 
boja s o najvernejš i do-
kaz l j u d s k e m o č i v ob-
rambi pravic za svobod-
n o od ločanje o svoj i uso-
di. Vendar bi želeli , da bi 
s lavni p o h o d X I V . divizi-
j e os ta l le svete l spomin , 
oddolž i tev in priznanje . 



ZA BOLJŠE INFORMIRANJE SINDIKALNEGA ČLANSTVA 
NOVOSTI PRI ODMERI PRISPEVKOV 

IN DAVKOV V LETU 1969 
V želji , da bi č imbo l j izboljšal i obl ike informi-

ranja s indikalnega članstva, uvaja obč inski sindi-
kalni svet Velenje s k u p n o s š a l e š k i m rudarjem 
p o s e b e n koncept informiranja, ki naj bi na več ali 
manj s ta len nač in dajal p o d o b o o dogajanj ih in 
utr ipu življenja, tako v de lovnih organizacijah, kot 
v osnovnih organizacijah s indikata in ne nazad-
nje tudi o delu organov obč inskega s indikalnega 
sveta. 

V zadnjih nekaj let ih se j e obveščanje delav-
cev o s icer ze lo internih zadevah razvilo v precejš-
nji meri . N o v koncept pa naj bi zajemal proble-
mat iko posamezn ih delovnih organizacij in osnov-
nih organizacij s indikata v š i r š e m meri lu . Z novo 
obl iko informiranja o dosežkih, uspeh ih in spoz-
nanj ih posamezn ih de lovnih organizacij in osnov-
nih organizacij s indikata, naj bi se vzpostavi l z 
bralci neposreden pr is ten dialog, ki b o tudi po-
magal pri razčiščevanju nejasnost i o p o j m o v a n j u 
vloge in m e s t a organiziranega informiranja samo-
upravljalcev v naš ih de lovnih skupnos t ih oz iroma 
sindikata, kot družbeno pol i t ične organizaci je de-
lavcev nasploh. 

Čeprav danes ne ta j imo več resnice , da je v 
v sakem podje t ju do ločen ods to tek ljudi, ki j ih na 
svetu ne zanima kaj drugega kot de lo in plača, pa 
je tudi jasno, da m e d n e p o u č e n o s t j o delavcev o 
nj ihovih osnovnih pravicah in m a l o m a r n i m in šab-
lonsk im n a č i n o m obveščanja prav gotovo obstaja 
vzročna veza, korenine pa so mars ik je že kar v 
s tatut ih oz iroma v c e l e m s i s t e m u odnosov v delov-
nih organizacijah. Če iz m e s e c a v m e s e c de lavcem 
po lagamo karte odkri to na mizo: to l iko s m o nare-
dili, to l iko prodali , to l iko iztržili, to l iko s m o torej 
zaslužili , ni n ikjer rečeno, da s m o s t e m že vs i za-

dovoljni . Toda k l jub v s e m u to že daje de lavcu pri-
bl ižno or ientac i jo o s tanju lastne organizacije . To 
je nekaj prednost i in pozi t ivnih strani obveščanja 
kakršnih se mis l i lotit i Občinski s indikalni svet na 
s traneh š a l e š k e g a rudarja. Gotovo pa je teh pred-
nost i še več. E n a k o p o m e m b n o , le dost i bol j dol-
gotrajno in m a n j opazno, pa je obl ikovanje člove-
ka — delavca s s ta ln im o b v e š č a n j e m s kater im do-
s e ž e m o m e d drugim tudi obl iko njegove zavest i in 
delavske pripadnost i , č e se torej p o v r n e m o v na-
š e m razmiš l janju k s tanju obveščenos t i p o podjet-
jih, v id imo vsaj to, kol iko truda b o še treba, da 
b o obveščenos t v de lovnih organizacijah na pri-
bl ižno e n a k e m nivoju. 

Pomanjkl j ivos t i je torej s t e m v zvezi še precej . 
Drži, da m n o g o p i š e m o o de lu organov upravlja-
nja, o delu osnovn ih organizacij s indikatov, toda 
večkrat ne z n a m o o b e n e m tudi spodbujat i k bolj-
š e m u delu. Premnogokrat s m o preveč šablonski in 
pusti , premalo življenjski in živahni. Brez d v o m a 
je, da bo potrebno ta koncept informiranja stili-
s t ično s ta lno izpopolnjevat i , kakor tudi formirat i 
s ta len organ, ki bo s p o m o č j o dopisn ikov iz osnov-
nih organizacij s indikata pripravljal gradivo za ob-
javo. 

Vsaka osnovna organizacija s indikata b o torej 
morala preko svojega in formatorja obveščat i or-
gan o p o m e m b n i h dogodkih, sk lep ih in i zkušnjah 
v lastni organizacij i , kateri bi bili interesantni in 
koristni tudi za š iršo javnost . 

Napisal i s m o le nekatere mis l i za uvod. Zdaj pa 
pre id imo na delo, da da b o m o vsi obveščen i o 
v s e m kar je novega v s indikalnih organizacijah. 
Te novice pa b o m o ods le j naprej zvedeli v ša le-
š k e m rudarju. 

Republiška skupščina je 
zadn je dni decembra lanskega 
leta spre je la zakon o spre-
m e m b a h in dopolnitvah zako-
na o prispevkih in davkih ob-
čanov, po ka te rem se bodo 
odmer ja l i prispevki in davki 
od občanov v le tošn jem letu. 
Zakon ima za davkoplačeval-
ce v naši občini tele bistvene 
novosti : 

1. Lestvica pr ispevka od 
kmet i j s tva , ki jo bo mora la 
še določiti občinska skupšči-
na na svoji seji, bo v bistvu 
ostala ista kot je bila lansko 
leto. Republiški zakon je do-
ločil okvirne s topn je prispev-
kov od kmet i j s tva v posamez-
nih proizvodnih okoliših, ki se 
s k o r a j v celoti u j e m a j o s 
s topn jami , ki so v naši občini 
v veljavi že od lanskega leta. 
Poleg dosedanj ih ola jšav za 
p lačevanje prispevkov od 
kmet i j s tva pa bodo občinske 
skupščine lahko predpisale po-, 
sebne ola jšave še za zavezan-
ce v hribovitih in goratih kra-
jih, ki bodo vlagali svoja sred-
stva v preusmeritev gospodar-
stva (graditev in adap tac i jo 
gospodarskih poslopij , naba-
va oprem in podobno) in v 
preureditev stanovanjskih in 
gospodarskih prostorov v tu-
ristične namene. Olajšave bo-
do občinske skupščine lahko 
predpisale ne glede na višino 
ka tas t rskega dohodka posa-
meznih zavezancev in bodo 
veljale ne samo za občinski, 
pač pa tudi za republiški in 
zvezni prispevek od kmeti j -
sta. 

2. Pri odmeri prispevkov iz 
dohodkov od obr t i in drugih 
gospodarskih dejavnost i bi-

ZAPIS Z OBČNEGA ZBORA SINDIKALNE ORGANIZACIJE RLV 

DELO SINDIKATA JE BILO USPEŠNO 
Rudi Kortnik je ponovno predlagan za predsednika sindikal-

nega odbora 
V nedeljo, 12. januarja je predsednik Rudi Kortnik v sejni 

dvorani Skupščine občine Velenje otvoril redni občni zbor 
sindikalne podružnice rudnika. Ob viharnem ploskanju je 
pozdravil goste, med njimi Jožeta Globačnika - predsednika 
republiškega odbora sindikata industrije in rudarstva ter 111 
navzočih delegatov, predstavnike sindikalnih odborov eko-
nomskih enot. 

Občni zbor je med delom obiskala 
tudi tričlanska delegacija sindikalne 
splošne zveze delavcev Sirije, ki jo 
vodi njen predsednik GAZI NAS t V 

n ju in povečanju učinkov, k zmanj-
ševanju proizvodnih stroškov ter k 
skra jnemu angažiranju vseh za to 
odgovornih dejavnikov. Vprašanje 

MAKI, v spremstvu Jožeta Planovška, osebnih dohodkov in pravilno nagra-
člana predsedstva ZSJ in Jožeta Plev- jevanje po delu je osnovna gibalna 
nika. Predsednik delegacije se je v sila, na kateri sloni nadal jnj i gospo-
svojem pozdravnem govoru zahvalil darski razvoj rudnikov. Gibanje oseb-
zboru za topel in prisrčen spre jem, nih dohodkov ob rezultatih "dela pa 

A ,,r1cl.> : ~ 1 I - i . . y . :_ naikar j e delegacija odšla. 
Pod predsedstvom Huber ta Mravlja-

ka so delegati sprejeli dnevni red 
ter izvolili organe občnega zbora." 

Nato je prebral poročilo predsed-
nik sindikalnega odbora na rudniku 
Rudi Kortnik. Iz poročila povzemamo 
naslednje: Delo rudniške sindikalne 
podružnice, ki se je v zadnjem času 
razvijalo ob pr ipravah in uresničeva-
n ju VI. kongresa Zveze sindikatov 
Jugoslavije, je bilo v preteklem letu 
dovolj razgibano. Z veseljem ugotav-
ljamo, da se je povečala aktivnost 
sindikalnih pododborov kar pomeni , 
da se je povezanost 'organizacije s 
članstvom krepila in je sindikatu 
uspelo biti katalizator in glasnik Že-
lja članov. Ob taki posplošeni oceni, 
ki nlaj bo obenem priznanje in za-
hvala številnim funkc ionar jem in po-
žrtvovalnim članom organizacije, pa 
seveda ne mislimo, da so sedaj stva-
ri v redu in da so v tem pogledu 
storili že vse, kar zmorejo. 

Težišče in glavna skrb pri delu sin-
dikalne podružnice rudnika je bil se-
veda njegov gospodarski položaj. 
Vsem članom kolektiva je ostalo v 
živem spominu leto 1967, ko je prišlo 
do naglega padca proizvodnje in do 
odpusta večjega števila delavcev. Vse 
to se je odražalo tudi na s tandardu 
zaposlenih, saj so imeli v aprilu 1967 
najniž j i poprečni osebni dohodek na 
rudniku. Čeprav je bilo v tem pogle-
du leto 1968 znatno boljše, so bili 
močno zaskrbljeni zaradi nada l jn je 
perspektive. Danes lahiko z velikim 
veseljem povemo, da je ta skrb mimo 
in da so vse priprave za začetek iz-
gradnje t re t je laze TE Šoštanj spo-
mladi leta 1969 intenzivno v teku. V 
tem velikem gospodarskem de jan ju , 
k i je izrednega pomena za vso sloven-
sko gospodarstvo, sodeluje tudi ko-
lektiv rudnika skupa j s kolektivi TE 
Šoš tan j in Savskih elektrarn. Gotovo 
že samo dejstvo, da gre tu za zdru-
ženo invest iranje kolektivov iz vrst 
termo- in hidroenergije ter rudarstva, 
pomeni pomemben napredek v iska-
n j u rešitev za čim bolj tesno pove-
zanost naše energetike. Mnenja smo, 
da je povezanost vsega slovenskega 
elektrogospodarstva gospodarsko ko-
ris tna in da bi bilo potrebno pri tem 
upoštevati kot enakopravne pa r tne r j e 
tudi rudnike. 

Predsednik Rudi Kortnik se je tudi 
dotaknil gospodarskih vprašanj , s ka-
terimi se srečuje kolektiv rudnika in 
proizvodnih nalog, ki se postavl jajo 
pred kolektiv v letu 1969. Poudaril je 
predvsem to, da mora biti glavna 
sk rb kolektiva usmerjena k dosega-

j e nedvomno barometer vzdušja tako 
v posameznih ekonomskih enotah, 
kot v celotnem kolektivu. Nedvomno 
morajo zastaviti vse napore, da bodo 
v prihodnosti zagotovili enakomerno 
rast osebnih dohodkov in da bo delo 
rudarjev plačano tako, kot si ti za-
služijo. Sindikalna podružnica se ne 
zavzema za nobeno delitev osebnega 
dohodka preko tistega, kar je bilo z 
rezultati dela ustvarjeno. Zavedati pa 
se morajo, da je to vprašanje izredno 
pomembno in da mora biti kot tako 
vključeno v koncept bodočega dela. 

Nadalje je Rudi Kortnik govoril o 
kadrovski problematiki ter o zaposlo-
vanju delavcev na rudniku , o proble-
matiki boleznine — konkretno in ob-
širno se je dotaknil vprašanja invali-
dov in njihovega zaposlovanja. 

Obsežen del poročila je posvetil re-
kreacij i in oddihu rudar jev , o tem 
smo naše bralce že seznanili. 

V zaključnem delu se je dotaknil 
problemov in razvoja samoupravlja-
n ja ter dejal : »V našem samouprav-
nem mehanizmu je vključenih preko 
500 delavcev, ki kvalitetno ter odgo-
vorno vplivajo na oblikovanje in spre-
jemanje vseh pomembnih odločitev v 
pod je t ju . Naša akcija mora biti 
usmer jena v to, da čim bolj širimo in 
bogatimo vsebino obravnav tako v 
centralnih organih, jkot v organih 
ekonomskih in obračunskih enot in 
to v takšni obliki, da bodo delavci v 
teh organih z občutkom poznavanja 
in odgovornosti stvarno odločali. Pri 
tem je zlasti potrebno v polni meri 

zagotoviti odgovornost posameznika, 
zlasti vodilnega delavca, s t rokovnjaka 
in strokovnih služb, da bodo pripra-
vili kvalitetne in za samoupravne or-
gane dobro utemel jene rešitve in 
predloge ter prevzeli jamstvo za nji-
hov uspeh in izvedbo. Za uspešnost 
pri takem delu pa jim moramo omo-
gočiti tudi ustrezno moralno in ma-
terialno stimulacijo.« 

Svoje izčrpno in kvalitetno poročilo 
je predsednik Kortniik zaključil z oce-
no dela rudniškega odbora in podod-
borov ter z zahvalo za sodelovanje v 
preteklem letu. 

V razpravi po poročilu, te so bile 
konkretne in dobro pripravljene, so 
sodelovali: Ciril Grebenšek, član 
Zveznega odbora sindikata industrije 
in rudarstva, Bruno Trebičnik, ing. 
Jože Ambrožič, Jože Sovič, Hubert 
Mravljak, Ivan Korunej, Slavko Vid-
mar, ing. Mali Ludvik, Stane Planine, 
Kovač in Jože Globačnik, predsednik 
Republiškega odbora za industrijo in 
rudarstvo. 

Po končanih razpravah je občni 
zbor sprejel razrešnico rudniškega in 
nadzornega odbora ter izvolil nove 
člane teh odborov. 

V rudniški odbor so bili predlagani 
naslednji kandidati: Rudi Kortnik, 
Stane Planine, Zdraviko Oblak, Zvo-
ne Grebenšek, Slane Oprešnik, Hinko 
Korelc, Ivan Hojan, Branko Lužar, 
Tone Ževart, Ivan Blaj , Rado Dorde-
vič, Stane Petaver, Jože Kastelic, 
Srečko Godec in Peter Blagotinšek. 

Vsi ti kandidat i so bili izvoljeni že 
na občnih /bor ih sindikata ekonom-
skih enot ter jih je občni zbor sindi-
kata rudnika samo potrdi l . V nad-
zorni odbor so pa bili predlagani in 
izvoljeni: Jože Kumcr , Matija Ocepek 
in Vili Romih. 

Zatem je občni zbor sprejel pravila 
osnovne organizacije sindikata RLV, 
katera so bi»la vročena kandidatom 
že z vabili in jih ni bilo potrebno 
obširno obravnavati . 

Sklepi pa niso bili formulirani in 
jih bo tričlanska komisija, v kateri 
so: Rudi Kortniik, Teodor Jelen in 
Kris t jan Hrastel , pripravila, nakar se 
bodo 7. njimi seznanili vsi izvršni od-
bori, objavili pa jih bomo tudi v na-
slednji številki šaleškega rudarja^ 

Na koncu so delegati s ploskanjem 
sprejeli predlog, da tudi v bodoče 
vodi sindikalni odbor RLV Rudi Kort-
nik. 

AVTO-MOTO DRUŠTVO ŠALEŠKE DOLINE 

obvešča, da se bo pričel 

tečaj za voznike 
motornih vozil 

dne 17. f e b r u a r j a 1969 ob 
17. uri v pros tor ih gimnazi-
je v Velenju. 

Pr i jave s p r e j e m a m o v dru-
štveni pisarni vsak dan od 
7. do 18. ure. Odbor AMD 

Socialistična republ ika Slovenija 
SKUPŠČINA OBČINE VELENJE 

DAVČNA UPRAVA 
Številka: 422-3/69-3 
Datum: 8. 1. 1969 

P O Z I V 
k napovedi za odmero 

prispevkov in davkov občanov 
Davčna uprava Skupščine občine Velenje poziva 

na podlagi 148. in 150. člena zakona o prispevkih in 
davkih občanov (Uradni list SRS, št. 7-59/67, 36-290/67, 
5-12/68, 27-207/68 in 40-290/68) zavezance prispevkov in 
davkov, da m o r a j o vložiti pri t uka j šn j i davčni upravi 
napoved s podatki , ki so pot rebni za ugotovitev pri-
spevkov in davkov občanov. 

Napovedi m o r a j o vložiti na predpisanih obrazcih 
nas lednj i zavezanci: 

1. Zavezanci za prispevek iz osebnega dohodka od 
samos to jnega op rav l j an j a obr tn ih in drugih gospodar-
skih dejavnost i . 

2. Zavezanci pr ispevka iz osebnega dohodka od 
samosto jnega op rav l j an j a intelektualnih stori tev. 

3. Zavezanci za prispevek iz skupnega dohodka 
občanov (zavezanci, ki so imeli v letu 1968 več kot 
20.000 din osebnih dohodkov) . i 

4. Zavezanci za davek na dohodek od s tavb (vsi 
lastniki s tavb razen kmet i j sk ih gospodars tev in tistih, 
ki i m a j o odločbe o oprost i tvi davka od novih stano-
van j sk ih h iš) . 

5. Jugoslovanski državl jani , ki s ta lno b iva jo na 
območ ju občine i m a j o pa p remožen jske p redmete iz-
ven občine stalnega prebivališča v Jugoslavij i , ali v 
tuj ini : počitniške hiše, s t anovan j ske hiše, s t anovanja 
v etažni lastnini, poslovne stavbe, s tavbišča in druge 
zazidljive parcele, m o r a j o te priglasi t i p r i t uka j šn 
davčni upravi . 

Obveznost priglasi tve ne vel ja za kmečke hiše in 
gospodarska poslopja, ter zemljišča, ki j ih uporabl ja -
jo za kme t i j sko proizvodnjo. 

6. Zavezanci, ki p l aču je jo prispevek v pavšalnem 
znesku, m o r a j o dat i poda tke po t rebne za določitev 
pavšalnega pr ispevka. 

Skrajni rok za vložitev napovedi je 31. 1. 1969. 
Ce je napoved skupnega dohodka za o d m e r o pri-

spevka iz skupnega dohodka občanov odvisna od od-
mere drugih pr ispevkov in davkov, ki zavezancu niso 
odmer jen i do takra t , ko bi mora l vložiti napoved za 
o d m e r o pr ispevka iz skupnega dohodka, mora vložiti 
napoved za o d m e r o tega pr ispevka v 15. dneh od dne-
va, ko p r e j m e odločbo o odmer i drugih pr ispevkov i 
davkov. 

Zavezanec za prispevek ali davek — občan, ali 
zasebna pravna oseba, se kaznuje za prekršek z de-
narno kazni jo od 500—10.000 dinar jev , če na poziv 
pr is to jnega občinskega upravnega organa ne predloži 
v določenem roku podatkov pot rebnih za odmero pri-
spevka oz. davka, ki bi j ih po določbah zakona mora l 
predložiti . 

Po t rebne tiskovine o napovedi za odmero prispev-
ka oz. davka nabavi jo zavezanci pri t u k a j š n j i davčni 
upravi , v sp re j emni pisarni Skupščine občine Velenje 
in k ra jevn ih uradih v Šoš tan ju in Š m a r t n e m ob Paki. 

Šef davčne uprave: 
Vinko Zabret , s. r . 

stvenih novosti ne bo. Repub-
liški zakon je določil najvišje 
s topn je po kater ih se lahko 
odmer i jo prispevki od obrti 
in drugih gospodarskih dejav-
nost i in bo mora la zaradi te-
ga občinska skupščina svoje 
lanskoletne s topn je za to od-
mero nekoliko znižati. Občut-
ne je se bodo znižale stopnje 
pr ispevka iz dohodka od obrt-
nih dejavnost i , predvsem za 
zavezance z nižj imi dohodki, 
sa j bo npr . s t opn ja za prispe-
vek od dohodka do 20.000 di-
na r j ev lahko znašala največ 
8 %, lani pa je znašala od te 
osnove 12 do 17 %. Prispevki 
od obrti in drugih gospodar-
skih dejavnost i se razen za 
pavšaliste dokončno odmerja-
jo za naza j vsako leto za pre-
teklo leto in se bo dokončna 
odmera za leto 1968 odmerila 
po doslej veljavni s topnj i . 

Občinske skupščine so po-
oblaščene predpisat i posebne 
o la jšave v obliki odstotnega 
znižanja odmer jenega prispev-
ka za posamezne obrtne sto-
ritve katerih razvoj se želi po-
spešiti glede na specifične po-
t rebe v občinah. 

Občinski organi bodo svoje 
predloge za te olajšave in 
ola jšave za kmetovalce v go-
ra t ih in hribovit ih predelih, ki 
p r e u s m e r j a j o svoje gospodar-
stvo, pripravili v bližnji bo-
dočnosti in j ih predložili v 
m n e n j e zborom volilcev, ki 
bodo predvidoma pr ihodnj i 
mesec v vseh kra jevnih skup-
nostih. 

3. Sedan je komunalne takse 
na cestna moto rna vozila se 
bodo ukinile. Names to teh 
t aks bodo lastniki tovornih 
cestnih motorn ih in priklop-
nih vozil ter kombijev plače-
vali davek v enaki višini kot 
so bile dosedan je komunalne 
takse; komuna lne takse za 
osebna moto rna vozila pa se 
bodo predvidoma spremenile 
v cestne pr is tojbine. 

4. Prispevek od skupnega 
dohodka občanov bodo tudi 
letos plačevali vsi zavezanci 
ki bodo dosegli iz kakršnega 
koli vira (od delovnega raz 
m e r j a , obr tne ali kmeti jske 
dejavnost i itd.) več kot 20.00( 
d inar jev osebnega dohodka 
Odmera tega prispevka se bc 
opravila za leto 1968 po stop 
njah, ki so veljale v lanskem 
letu. Zavezancem, ki vzdržu 
j e j o družinske člane, se bc 
davčna osnova, to je dohodek 
nad 20.000 d inar jev zman j ša 
za 5.000 d inar jev za vsakeg£ 
vzdrževanega družinskega čla 
na. Če ima vzdrževani družin 
ski član iz kakršn ih koli viro\ 
lastne dohodke, se ta znesel« 
(5.000 din) zman j ša za tolike 
kot so znašali njegovi lastn 
dohodki. Med lastne dohodki 
vzdrževanih družinskih čla 
nov se npr . š te je jo tudi šti 
pendi je in vajeniške nagrade 
Za vzdrževane družinske čla 
ne se š te je jo otroci, zakonec 
in s tarš i zavezanca. Zavezanec 
bo lahko uveljavljal olajšave 
tudi če p lačuje preživnino z; 
o t roka ali če kr i je vse ali de 
s troškov za oskrbo staršev \ 
vars tvenih zavodih. Ce je 
družini -več zavezancev pri 
spevka iz skupnega dohodk; 
občanov, lahko olajšave z; 
vzdrževane družinske člani 
uvel javl ja samo eden, drug 
pa le moreb i tno razliko do ce 
lotne višine olajšave. 

5. Druge republike so z; 
vzdrževane družinske člani 
predpisale nižje olajšave ko 
pa j ih je predpisa la slovenski 
skupščina. (V SR Hrvatsk 
takih ola jšav letos sploh ni 
bo) . Zavezanci pa ne bodo le 
tos plačali mnogo m a n j pri 
spevka iz skupnega dohodk; 
občanov, ker bodo morali po 
leg odmer jenega prispevka z ; 
lansko leto, plačevati tudi če 
trtletne akontacije na račui 
prispevka za leto 1969, ki bo 
do odmer j ene v višini prispev 
ka za leto' 1968. 

6. Z novimi predpisi so s< 
povečali tudi s troški prisilni 
izterjave. Stroški za posamez 
ni opomin za plačilo davkov 
ki so znašali doslej 1,5 dinar 
ja, so se povečali na 3 dinar 
je, vsaka pot davčnega izter 
jevalca ,v zvezi z rubežem ii 
p r o d a j o pa se bo seda j račn 
nala 8 names to dosedanj ih . 
d inar jev , dočim bodo strošk 
rubeža in prisi lne p roda j e zna 
šali še nada l j e 1 % od glavne 
ga dolga in zamudnih obresti 
in sicer posebej za rubež ii 
posebej za prisi lno proda jo . 



Razprave naših delegatov na VI. kongresu ZKS 
Poročali smo že, da so bili na šestem kongresu Zveze komunistov, ki je bil v Ljubljani, tudi delegati iz velenjske ob-

;ine. Zadnjikrat smo objavili razprave delegatov Kristiana Hrastela, Jožeta Aljaža in Jožeta Melanška. Obljubili smo, da bo™ 
no seznanili naše bralce tudi z razpravami ostalih delegatov. Zato danes v celoti objavljamo r azprave delegatov, Ivana Mi-

klavčiča, Boruta Jenka in Milana Vrabiča. 

SAMOUPRAVLJANJE IN ODGOVORNOST DELAVCEV 
Bistvo človekovega življenja je v delu, v ustvarjanju. Ljudje pa se na 

ii strani med seboj razlikujemo po sposobnostih, po ustvarjalni moči, 
) željah in interesnih področjih dela, na drugi strani pa postajajo plodovi 
»šega dela vse bolj zahtevni in komplicirani. 

nostih in pridnosti. 
V družbi torej proizvajamo ,in tro-

simo, ker smo organizirana družba 
si proizvode »izmenjujemo«. Odnosi 
med proizvodnjo in potrošnjo pa se 
iahko rešujejo centralistično — aH 
pa se jih prepusti dinamiki tržišča. 

V prvem primeru govorimo o cen-
tralnem vodenju gospodarstva, ko de-
lavec oziroma delovna organizacija 

Potrebno je bilo in je, da se zdru-
mo v delovnih organizacijah, k jer 

delo razdelimo in smo tako kos 
di najzahtevnejšim in zelo razve-
nim proizvodnim nalogam. 
Za svoje delo moramo dobiti ustrez-
) materialno nagrado, ki pa je lah-
) v obliki mezde ali v obliki dela 
.upnega dohodka, h kateremu je 
:lavec prispeval po svojih sposob-

Problemi razširjene družbene 
reprodukcije 

Komunisti tovarne gospodinjske 
opreme Gorenje budno spremlja-
mo priprave za kongres ZKJ in 
posebno pozdravljamo določitev, 
da se gradijo kongresne odločitve 
od konferenc osnovnih organiza-
cij, preko republiških kongresov, 
do skupnega kongresa ZKJ. Na ta 
način je omogočeno, da ne samo 
iniciativa organizacije, temveč tu-
di vsakega posameznega člana 
najde svoje mesto v kongresnih 
odločitvah. 

V tem smislu menim, da je po-
trebno, da diskusija nakaže tudi 
vsaj delne rešitve na problemati-
ko, ki se odpira, verjetno ne sa-
mo komunistom in samoupravnim 
organom Gorenja, temveč tudi 
drugim kolektivom in razširjeni 
družbeni reprodukciji na sploh. 
V mislih imam potrebno preta-
kanje dela sredstev gospodarskih 
organizacij v druga s ciljem, da 
sc dosežejo maksimalni efekti za 
pogodbene stranke in za razšir-
jeno družbeno reprodukcijo na 
sploh. (Praktično gre torej za 
funkcioniranje »kapitala« v NA-
ŠIH pogojih gospodarjenja). 

»Gorenje« je v svojem razvoju 
upoštevalo ne samo tehnološke 
možnosti za proizvodnjo na eni 
strani in potrebe trga na drugi 
strani, temveč je v okviru sred-
njeročnega koncepta gradilo med 
drugim tudi na ostalih objektiv-
nih pogojih gospodarjenja kot so: 
razbitost sredstev po bankah, ob-

najti tudi za domačega vlagatelja 
sredstev ustreznega »instrumenti-
rija«, ki bi ga k takšnemu vla-
ganju stimuliral? 

2. Delovni kolektivi morajo vlo-
žiti maksimalen napor, če želijo 
doseči ugoden gospodarski rezul-
tat. Kaj naj bi bil objektivni sti-
mulans, da samoupravni organi 
neke organizacije, z vso odgovor-
nostjo pred kolektivom, eventual-
ni presežek dela vložijo v drugo 
podjetje, brez neposrednega vsaj 
delnega vpliva nad gospodarje-
njem s temi sredstvi, pa tudi 
brez udeležbe v višku vrednosti, 
ki je neposreden rezultat takšnih 
vlaganj? 

3. Sprejem obveznosti s strani 
»koristnika kapitala« je samo-
upravna odločitev, kot bo tudi 
njegova odločitev, da ie v takem 
primeru pripravljen deliti odgo-
vornost in. pravice v dogovorje-
nem obsegu. Sigurno bo temelji-
la odločitev za prevzem teh ob-
vez na jasno spoznani interesant-
nosti sprejete naložbe za lasten 
kolektiv. 

S tem in pa ker vsako podjet-
je lahko naložbo daje ali pa spre-
jema — ali ne odpade skrb, da 
so kršene samoupravne pravice?! 

Ti in verjetno še vrsta drugih 
primerov govori za tako, kot go-
vori niz ostalih za drugačno re-
šitev tega problema in s tem, po 
mojem, v veliki meri rešitev pro-
blema razširjene reprodukcije. 

JANEZ M1KLAVC1C 

člnah in podjetjih. Da smo na 
določen način le nekako kon-
centrirali ta razbita sredstva, smo 
organizirali proizvodnjo tako, da 
smo tehnološko integrirali del 
proizvodnje 50 kooperantov pre-
ko v »Gorenju« izdelanih artiklov. 
Na ta način je delno integrira-
na tudi splošna politika posamez-
nik reonov in politika sredstev 
podjetij in njihovih bank. 

Preko tehnološke integracije pa 
je tudi dosežena interesantnost 
naših izdelkov za Slovenijo kot 
celoto in zato se lahko koristno 
vključimo v republiško progra-
miranje. 

Naši artikli so skozi koopera-
cijo nekako odsev splošne tehno-
loške zrelosti vrste podjeti j . Ker 
se pa neprestano srečujemo tudi 
z inozemsko konkurenco, mora 
biti ta zrelost dosežena na med-
narodnem nivoju. Na žalost to v 
nekaterih primerih ni slučaj. Naš 
interes je, da tudi nje za to 
usposobimo. Ker je to največkrat 
povezano s sredstvi, ki bi se mo-
rala tako zbrati in kjer smo tudi 
mi pripravljeni sodelovati, se sre-
čamo na samoupravnem organu 
z dvema vprašanjema: 

1. Kakšen bo naš vpliv na ko-
ristnost v drugo samoupravno 
podjetje vloženih sredstev in 

2. vsak pri sebi v tehnologijo 
vloženi denar omogoči ustvaritev 
večjega, kar pa ni slučaj, če de-
nar posodimo (govorim »posodi-
mo«, ker to ni naložba). 

Uvodoma sem že omenil, da 
rešitev ustreznega prelivanja 
sredstev ni le naš problem, tem-
več je to problem družbene re-
produkcije na sploh. Debirokra-
tizacija sredstev je bila nujna — 
nujno je z njo tudi nadaljevati. 
Namenoma ne pravim debirokra-
tizaeija, ker na drugi strani sma-
tram, da je pa nujna koncentra-
cija sredstev in naporov, če želi-
mo uspešno tekmovati z inozem-
stvom. 

Tega se vsi zavedamo in vsi to 
tudi proklaiuiramo. Delovni ko-
lektivi, banke, občine pa so rav-
no zaradi nerešenih problemov, 
tudi za lastno organizacijo dovolj 
inleresantnega prelivanja sred-
stev, za kakršnakoli povezovanja 
nezainteresirani, celo obratno, 
zaradi sistema delitve dohodka 
po zaposlenem v kra ju samem, 
so na razcepljena sredstva direkt-
no zainteresirani. Za kakršnokoli 
združevanje so potem potrebni 
razni politični pritiski — skratka, 
zaradi nerešenih sistemov ustrez-
nega prelivanja sredstev se po-
skuša debirokratizacija sredstev 
nadomestiti z drugimi — samo ne 
ekonomskimi vplivi. 

Menim, da ta problematika ni 
enostavna, pa vendar se mi odpi-
ra nekaj vprašanj: 

1. Kako smo lahko (vsaj delno) 
rešili plasman inozemskega kapi-
tala in ga vklopili v naš samo-
upravni sistem, ne moremo pa 

Delavsko samoupravljanje se je 
v celoti afirmiralo v enostavni 
reprodukciji ter razširjeni, kjer 
je le-ta pomenila širjenje proiz-
voda v okviru podjetja samega. 
Da pa ne more prestopiti prag 
lastnega podjetja, je glavna kriv-
da ravno v navedenih okvirih in 
ne toliko v tem, s čemer se vča-
sih tolažimo — »porazdelitvi 
stolčkov, foteljev, itd.« 

Sistem, ki ga trenutno imamo, 
omogoča tehnološko integracijo, 
delno tudi ekonomsko integraci-
jo, kapitalno integracijo pa ob-
jektivno, brez rešitve tega pro-
blema, ne omogoča. Da se povr-
nem k nam. Marsikatera večja 
trgovina in večji kooperanti so 
zainteresirani vložiti sredstva v 
naše podjetje. Logično ne brez 
računlce. Tudi sml smo zaintere-
sirani investirati v določene trgo-
vine in kooperante. Vendar kot 
v prvem primeru, brez računice 
tudi ne. Zagotoviti si moramo 
(ali pa drugi pri nas) udeležbo 
v odločanju, ter tudi v delitvi. 

Pri tem se jasno zavedam, da 
so vsa proizvajalna sredstva 
splošna družbena lastnina, ter da 
se zato tudi eventualno efekti ne 
bi smeli porabljati za izplačila 
osebnih dohodkov in za podobne 
namene. Smatram pa, da je mož-
no, da se »koristi« iz naložbe po-
novno vložijo v sredstva ene od 
obeh organizacij ali pa v tretjo, 
kar bi pospeševalo hitrejšo rast 
družbenih produkcijskih sredstev 
ali pa Ista najkoristneje moder-
nizirali. Na ta način bi skozi naš 
samoupravni sistem objektivizirali 
proces razširjene družbene re-
produkcije. Na vsak način bi jo 
racionalizirali, saj bi takšna skup-
na vlaganja saniou pravi javcev 
Imela dosti boljše efekte, kot je 
to primer pri dodeljevanju 
sredstev, aH pa pri izvengospo-
clarskem pritisku na kakršnokoli 
centralizacijo s^ddstev. katere 
jasen efekt pri proizvajalcih ni 
otipljiv. 

Smatram, da je problematika s 
tega področja toliko pereča, da 
se mora pokongresno obdobje z 
njo intenzivno »spoprijeti«, ker se 
zavedam, da je to na samem 
kongresu nemogoče. Nahajamo pa 
se še vedno v reformskem ob-
dobju in ker je problem razširje-
ne druž.bene reprodukcije v pogo-
jih okrepljenega delavskega sa-
moupravljanja bistveni del refor-
me, jo moramo v tem smislu tu-
di uveljaviti. 

Letošnje leto z doseženimi re-
zultati jasno potrjuje pravilnost 
naše dosedanje samoupravne poti. 
Naš kolektiv je mlad — pa smo 
tudi komunisti v »Gorenju« še 
mladi. Ne glede na to se jasno 
zavedamo vrednosti, ki jih je 
dala NOB in povojna izgradnja 
samoupravnega socializma. 

ne more samostojno ustvarjati svoje 
gospodarske politike, ko ne more in 
mogoče tudi ne sme prisluhniti po-
trebam in povpraševanju ali pa sc ta 
»posluh« zavleče t j a do naslednjega 
»planskega leta«. 

Delovna organizacija ne more zaži-
veti bolje, kot bi hotela, res pa je, 
da tudi umreti ne more. Delavcu je 
plača zagotovljena. 

V drugem primeru, za katerega 
smo se že nekaj let po osvoboditvi 
odločili tudi pri nas, pa je ustvarjal-
na pobuda prepuščena delovnim or-
ganizacijam samim. 

Skotpe ocene o potrebah gospodar-
stva, ki jih je prej diktirala »cen-
trala«, so pridobile na svoji razno-
likosti. 

Pred delovno organizaci jo pa se je 
pojavil problem: za tvoj »biti — ne 
biti« boš morala poskrbeti sama. Ži-
veti moraš danes, tudi jutr i — toda 
jutri je treba živeti boljše in lepše. 
In za vse to moramo poskrbeti mi 
— proizvajalci — sami, s polno od-
govornostjo 

Pojem vodenja podjet ja se je s 
prejšnje »poslušnosti« in »dirigira-
nja« preobrazil v »pojem samostoj-
nega ustvarjanja.« 

Ta preobrazba pa je potegnila na 
svetlo vrsto kvalitet kot so: iznajd-
ljivost, volja, poštenost, sposobnost 
organiziranja, vodenje, strokovnost 
(izobrazba), sposobnost občevanja z 
ljudmi, poznavanje psihologije člove-

njem ne zavirajo pogumnega nastopa 
delovne organizacije na domačem in 
tujem tržišču, kar pa je večkrat po-
goj za uspešnost in doseganje viso-
kih poslovnih ciljev. 

Druga točka — ukrepanje strokov-
nih služb — bo prišla do izraza le, 
če si bodo organi delavskega samo-
upravljanja zagotovili polno odgovor-
nost vodij strokovnih služb. Zato pa 
je nujno naslednje: 

— določiti je treba delokroge, pra-
vice, dolžnosti in odgovornosti vodil-
nih delovnih mest; 

— vzpostaviti sistem kontrole po 
principu hierarhije; 

— odgovornost vodstvenega kadra 
zaostriti v tem, da jih zadolžimo za 
kontrolo dela vseh podrejenih delav-
cev, kar pomeni, da sami odgovarja-
jo za napake ali neizvrševanje nalog 
v službah katere vodijo; 

— in končno je treba pristopiti k 
izdelavi meril za ocenjevanje uspeš-
nosti vodilnega in tehniško-strokov-
nega kadra, ter izdelati sistem na-

g ra j evan ja po uspešnosti. 
Pri tretji točki — neke vrste po-

vratni kontroli organov upravljanja 
— bi še enkrat poudaril, da ni do-
volj (je pa potrebno) samo »odklju-
kati« izvršene sklepe s prejšnjega 
zasedanja delavskega sveta ali uprav-
nega odbora, temveč je nujno raz-
iskati rezultate in posledice danih 
sklepov ter pravočasno in v pravi 
meri ukrepati naprej . 

Integracija 
v elektrogospodarstvu ni v 

skladu s priporočilom 
republiške skupščine 

BORUT JENKO 

ka in dela ter odgovornost kot eno f 
bistvenih kvalitet v sedanjih odnosih ' 
gospodarjenja. 

Delo v moderni delovni organizaciji 
lahko potemtakem razdelimo v dve 
komponenti: ena je: razvijanje in ob' 
likovanje proizvodov, organizacije 
dela in de'ovnih postopkov, skrb za 
varnost delavcev, komerciale ipd., 
druga pa: dejanska proizvodnja. 

Dejavce, ki delajo v prvi kompo-
nenti dela delovne organizacije lahko 
imenujemo vodilne delavce, ki se-
stavljajo jedro strokovnega kolegija 
v defovni organizaciji, delavci pa, ki 
skrbe za dejansko proizvodnjo so ne-
posredni proizvajalci. 

Eni in drugi morajo imeti ustrezne 
kvalitete, ki sem jih malo prej na-
štel. 

V opisani- shemi delovne organiza-
cije si- je v naši socialistični družbi 
pokazalo delavsko samoupravljanje 
kot nujnost. Pri tem mislim na de-
litev dohodka po socialističnem nače 
lu: nagrada po vloženem delu. 

Dohodek pa je lahko velik, lahko 
pa tudi majhen (tudi pr imanjkl ja j ) . 
Višina dohodka je življenjskega po-
mona za neposrednega proizvajalca, 
ki tvori v družbi večino. Zato je po-
trebno, da neposredni proizvajalec 
direktno kontrolira delovanje prve 
komponente dela v delovni organi-
zaciji to je, da kontrolira izvrševanje 
nalog, za katere so zadolženi vodilni 
delavci in spremlja rezultate njihove-
ga dela. 

To pa mu mora omogočiti mehani-
zem samoupravljanja. V delavskem 
samoupravljanju vidim torej dve 
glavni nalogi, ki jih lahko strnjene 
izrazimo takole: 

Prva naloga je: skrbeti za čim višji 
skupni dohodek delovne organizacije, 
ki bo pridobljen na pošten in zako-
nit način. 

Druga naloga je: skrbeti za to, da 
bo skupni dohodek pravilno razde-
ljen med udeležence v skupni pro-
izvodnji. 

To sta dve odgovorni in težki na-
logi, ki potegneta za seboj še kup 
drugih »posledičnih« nalog. 

Kako naj jim bo delavec — nepo-
sredni proizvajalec — kos? Pomoč za 
rešitev tega vprašanja lahko poišče-
mo v primernem mehanizmu samo-
upravljanja, ki bi ga poskušal zajeti 
v štirih točkah: 

1. Osnovno politiko delovne orga-
nizacije (plan, investicije, koncept 
organizacije dela in upravljanja pod-
jet ja, načela kadriranja, delitev do-
hodka) morajo določati organi delav-
skega samoupravljanja. Iz politike 
izvirajoče naloge morajo razdeliti 
ustreznim strokovnim službam ter 
postaviti roke za izvršitev. 

2. Strokovne službe morajo spre-
jeti ustrezne odločitve in ukrepe v 
skladu z dobljenimi nalogami. 

3. Organi samoupravljanja morajo 
izvajati kontrolo nad izvrševanjem 
nalog, toda spremljati morajo pred-
vsem rezultate nalog, na podlagi ka-
terih lahko ob pravem času in v pra-
vi meri korigirajo svojo osnovno po-
litiko. 

4. V primeru neopravljanja danih 
nalog morajo organi samoupravljanja 
poklicati na odgovor vodilne delavce 
in primerno ukrepati. 

Prvo točko — vodenje osnovne po-
litike podjetja — izvajajo organi 
upravljanja ob tesnem sodelovanju 
s strokovnimi službami. Te pripravi-
jo projekte, ki jih dajo organom 
upravljanja v razpravo in potrditev. 
Formalno je principom delavskega 
samoupravljanja zadoščeno, je pa 
vprašanje koliko so samoupravijavci 
— neposredni proizvajalci — kvalifi-
cirani ocenjevati in koliko si sploh 
upajo poseči v obravnavo in kritiko 
teh projektov. 

In še vprašanje, ki iz tega sledi: 
kdo nosi več odgovornosti za potrdi-
tev danega projekta — »nekvalifici-
ran« samoupravljalec ali strokovna 
služba? 

Največ teže odgovornost« nosi stro-
kovna služba. Organi samoupravlja-
nja morajo od nje zahtevati doku-
mentirano garancijo za zamisel in iz-
vedbo projekta, ki bo bistveni ele-
ment poslovne politike podjet ja in 
ki mora v končni fazi povrniti stro-
ške in ustvarjati dohodek. 

Pri tem pa je treba ^pet paziti, da 
z zastarelostjo mišljenj ali nezaupa-

K četrti točki bi želel dodati še 
tole: 

Organi upravljanja morajo »prijeti« 
vodilnega delavca v primerih, da Ie 
ta ne izpolnjuje ali napačno izpol-
n ju je zadane naloge. Njegova odgo-
vornost je lahko kazenska, disci-
plinska, materialna, moralna ali stro-
tovna (delovna). Slednja je najbolj 
povezana z izpolnjevanjem delovne 
naloge in zajema: tehnološke rešitve, 
organizacijo dela, planiranje po ko-
ličini, roke, raziskave in podobno. 

Neizpolnitev delovne naloge ali na-
pačna izvršitev js lahko posledica 
strokovne nezmožnosti ali pomanj-
kanje ene od odgovornosti. V obeh 
primerih je nujno, da se sprejema-
jo ustrezni ukrepi (dopuščam mož-
nost, da je eden od prvih ukrepov 
tudi neke vrste »opomin« — posebno 
za mlajše, še neizkušene strokovne 
kadre) vse pa v cilju povečanja do-
hodka, povečanja materialnega bla-
gostanja večine — to je neposrednih 
proizvajalcev. 

V zaključku bi želel poudariti, da 
v danih razmerah opažam dokaj trd-
no povezanost in razumevanje med 
neposrednimi proizvajalci in vodilni-
mi delavci predvsem v tistih delov-
nih organizacijah, kjer je nekaj 
vsakdanjega t rd in neizprosen boj 
za obstanek na tržišču, k jer eni in 
drugi vlagajo ogromno naporov za 
izboljšanje položaja podjetja, da pa 
zija v podjetj ih, ki slabo gospoda-
rijo — čemur je lahko vzrok v stro-
kovni nemoči ali brezbrižnosti vodil-
nih delavcev ali pa zavožene kadrov-
ske politike — med neposrednimi 
proizvajalci in vodilno »grupo« globok 
prepad: 

Menim, da je' naloga naše organi-
zacije v tem, da se bori za zbližanjc, 
za zlitje vodilnega kadra in neposred-
nih proizvajalcev v strnjeno delovno 
enoto, ki bo kos današnjim burnim 
dogajanjem poreformskega gospo-
darjenja. 

Poti za dosego tega cilja pa so: 
— delavcu — proizvajalcu dajati 

čim več strokovne in ekonomske 
izobrazbe, obstoječi vodstveni kader 
vključiti v naše družbeno-ekonom-
sko dogajanje (toda pustimo mu 
časa za strokovno izpopolnjevanje); 

— skrbeti za to, da bo čim več de-
lavskih otrok dobilo visoko izobraz-
bo; 

— in končno, strokovni kader, ki 
se je nakopičil v centrih spraviti na 
periferijo, k je r dela in živi, se bori 
in žal tudi umira velika večina naših 
delovnih organizacij. 

Želim obravnavati panogo elek-
trogospodarstva Slovenije, njen 
razvoj in bodočo organizacijsko 
obliko, ki naj bi zagotovila opti-
malno gospodarjenje te tako važ-
ne veje gospodarstva. 

Znano je. da je z razformira-
njem dokaj enotnega elektrogo-
spodarstva Slovenije prišlo do 
razbitja te enotnosti na ta način, 
da so se posamezne elektrogospo-
darske organizacije na svojih 
področjih osamosvojile ter začele 
delovati v okviru ozkih podjetni-
ških interesov. 

Slaba stran take organizacije 
je v razdrobljenosti skupnih 
osnovnih sredstev, nestabilnosti 
elektrogospodarskega sistema itd. 
V taki organizaciji podjetja tudi 
niso mogla videti skupnih proble-
mov, ki stojijo pred elektrogospo-
darstvom kot celoto, pač pa so 
se ta gledala iz ožjega zornega 
kota, na katerem so obratovala. 

Člani ZK in samoupravni orga-
ni elektrarne Šoštanj smo že 
večkrat obravnavali organizacijo 
elektrogospodarstva Slovenije, že 
leta 1965. pri zadnji reorganiza-
ciji, smo predlagali formiranje 
združenega elektrogospodarskega 
podjetja in opozarjali na negativ-
ne strani razdrobljenosti, vendar 
naše pripombe niso bile upošte-
vane. 

Zaradi posledic take razdroblje-
nosti so privedle skupščino SRS, 
da je 27. marca 1968 sprejela in 
naslovila priporočilo vsem elek-
trogospodarskim podjetjem, da se 
naj ponovno integrirajo do konca 
letošnjega leta v eno enotno pod-
jetje. 

Na priporočilo skupščine SRS 
in ob spoznanju potrebe po spre-
membi sedanje organizacije, so 
elektrogospodarska podjetja ime-
novala strokovne komisije, katere 

Člani ZK in kolektiv elektrar-
ne Šoštanj zagovarjajo stališče, 
da že izvršena parcialna integra-
cija naj ne bi bila ovira za na-
daljnji proces spajanja elektro-
gospodarskih podjet i j v enolno 
podjetje v smislu priporočili 
skupščine SRS. Zato bi morale 
strokovne komisije delo nadalje-
vati, v katerih bi morala sodelo-
vati tudi že integrirana podjet ja . 

V kompleksni integraciji elek-
trogospodarstva vidi kolek! iv 
elektrarne Šoštanj garancijo teh-
ničnega in ekonomskega poslova-
nja elektrogospodarstva kot ce-
lote. 

V tej novi organizaciji elektro-
gospodarstva pa morajo najti svoje 
mesto tudi premogovniki. Termo-
elektrarne sklepajo s premogov-
niki dolgoročno pogodbo, s ka-
tero si zagotovijo kvalitetno go-
rivo po količini in ceni, po drugi 
strani pa morajo zajamčiti pre-
mogovnikom njihovo moderniza-
cijo in perspektivo, rudar jem pa 
primeren standard, skladno s te-
žo njihovega dela in s s topnja 
tehnološkega pridobivanja goriva. 

Elektrogospodarska situacija po 
letu 1970 sili slovensko elektrogo-
spodarstvo v izgradnjo večje ka-
pacitete takega značaja, ki i>o 
možna pokrivati trenutne dnevne 
potrebe ob vsakem letnem časa. 
Zaradi tega je termoelektrarna 
Šoštanj že pred leti pristopila k 
programiranju izgradnje takšnega 
objekta. 

V sami izgradnji ter eksploaia-
ciji takega objekta, smo našli 
skupne interese z rudnikom lig-
nita Velenje in Savskimi elektrar-
nami, to je s proizvodnjo osnov-
ne surovine in tržiščem. 

MILAN VRABIC 

so izdelale potrebni elaborat za 
kompleksno integracijo elektro-
gospodarskih podjetčj Slovenije. 
Ta je bil tudi dostavljen vsem 
kolektivom pioizvodno-prenosnih 
in proizvodnih podjetij elektrogo-
spodarstva Slovenije. 

Navedeni elaborat predvideva 
spajanje enakopravnih partnerjev 
z že vnaprej razčiščenimi poslov-
nimi odnosi. Tako formirano 
enotno elektrogospodarsko pod-
jetje Slovenije za proizvodnjo in 
prenos električne energije lahko 
garantira nemoteno, kvalitetno 
ter ceneno preskrbo odjemalcev 
z električno energijo, hkrati pa 
je najboljše jamstvo za prevzem 
vse materialne odgovornosti elek-
trogospodarstva do odjemalcev v 
primeru neizpolnjevanja obvez, 
nosti izvirajočih iz kupoprodaj-
nih pogodb. 

že med delom strokovnih ko-
misij je s precejšnjo naglico na-
stal nov predlog, ki zagovarja 
parcialno integracijo v obliki pri-
pajanja brez predhodno razčišče-
nih tehničnih in ekonomskih od-
nosov, kar ni v skladu s priporo-
čilom skupščine SRS in tudi ni 
sprejemljiva za vso potencialne 
partnerje. 

Zasledujoč ta skupni interes so 
se termoelektrarna šoštanj , rud-
nik lignita Velenje in Savske 
elektrarne dogovorili o tesnem 
ekonomskem in tehničnem sode-
lovanju za izgradnjo in eksploata-
cijo tega objekta. 

Smatramo, da je takšen način 
združevanja sredstev in udeležbe 
na delitvi presežka dela osnova 
za integracijo, ki je zasnovana na 
ekonomskih interesih. 

Z nastankom novega enotnega 
elektrogospodarskega podjet ja pa 
ne bi smeli prezreti tudi pove-
zave in sodelovanja s potrošniki 
električne energije, katerih inte-
resi in koordinacija na j bi se 
združevala v poslovnem združenju 
energetike, katerega član bo tudi 
novoustanovljeno podjetje. 

Ob zaključku želim poudari H, 
da smo člani ZK v elektrogospo-
darstvu bili v Integracijskem pro-
cesu premalo odločni, ker smo 
dopustili, da so. prevladovali lo-
kalistični interesi. To na j bo opo-
zorilo istočasno pa spodbuda, da 
z večjo angažiranostjo in odgo-
vornostjo sodelujemo pri snova-
nju idejnih izhodišč za dolgoroč-
nejše programiranje razvoja ener-
getike. 

SEJA KOMITEJA OBČINSKE KONFERENCE ZKS VELENJE 

POKONGRESNA AKTIVNOST 
Na zadnji razširjeni seji ko-

miteja občinske konference 
ZKS Velenje, ki jo je vodil po-
litični sekretar Kristian Hra-
stel, so govorili o pokongres-
ni aktivnosti organizacije in 
članov ZK v naši občini. 

Ugotovili so, da je VI. kon-
gres ZKS izzvenel v demokra-
tičnem in delovnem vzdušju, 
saj so delegati kritično in kon-
struktivno razpravljali. Ker je 
resolucija kažipot komuni-
stom med dvema kongreso-
ma, se bodo morale občinske 
organizacije takoj vključiti v 
uresničevanje tega dokumen-
ta. Zato bodo v občini izdelali 
pravo metodo dela, ki bo slo-
nela na resoluciji. To pa za-
hteva, da se vsi komunisti v 
občini dobro seznanijo z vse-
bino resolucije in bodo zavo-
ljo tega v organizacijah orga-
nizirali razprave o uresničeva-
nju resolucije. Naslednji važ-

ni dokument je statut ZKS, ki ^nizirali pokongresno aktiv-
opredeljuje pomembnost slo- nost, pa so na zadnji seji raz-
venske ZK in odnos vseh sil 
v naši družbi, ki oblikujejo 
družbenopolitični sistem. 

Poleg tega, kako bodo orga-

pr avl j ali tudi o nekaterih kad-
rovskih zadevah komiteja ob-
činske konference ZKS Vele-
nje. 

Naročite 

svoj list 

na domači naslov 



Požar 
v rudniku 

RUDARJI ZA NOVO LETO Velenjski rudarji presegli 
delovni načrt 

Dedek Mraz je obiskal primerne otroke 

Darilo iz rok predsednika rudniškega odbora 
sindikata RUDIJA KORTNIKA 

MARTIN SLATINŠEK, je 
spregovoril na novoletnem 
spre jemu otrokom smrtno po-

nesrečenih rudarjev 

Napori in težave, s katerimi 
se srečujejo rudarji v zadnjih 
letih, niso mogli preprečiti pri-
jetnega in veselega vzdušja, ki 
je bilo prisotno med rudarji 
na pragu novega leta. Na no-
voletni pogostitvi v delavskem 
klubu so si zadovoljni stisnili 
roke z boljšimi željami ter 
trdno voljo za dobro — boljše 
gospodarjenje v letu 1969. 

Novoletnega zadovoljstva pa 
niso čutili samo rudarji, ki so 
bili pogoščeni v delavskem 
klubu, čutili in doživljali so 
ga tudi tisti člani rudniškega 
kolektiva, ki so na zdravlje-
nju v bolnicah odnosno so v 
bolniškem staležu doma. 

Predstavniki rudniškega ko-
lektiva so obiskali svoje bolne 
tovariše, ki ležijo v bolnicah 
(Celju, Slovenj Gradcu, Topol-
šici, Ravnah, Vojniku, Laškem 
in v Novem Celju), jim že-
leli najboljše želje ter izročili 
darila. Za tiste tovariše, ki so 
v bolniškem staležu nad 2 me-
seca, pa je bila organizirana 
obdaritev v sindikalni sobi na 
splošni upravi. 

Posebej je kolektiv poskrbel 
za 27 otrok smrtno ponesreče-
nih rudarjev. Za te otroke in 
njihove mamice je bila orga-
nizirana pogostitev v prostorih 
delavske univerze, kjer so jim 
razdelili praktična darila v 
vrednosti 300 dinarjev za vsa-
kega. 

Dvajseto leto STIXA 
Ob koncu lanskega leta je minilo 20 let odkar so v Velenju 

ustanovili razmeroma majhno mizarsko delavnico. Le majhno 
število zaposlenih je izdelovalo pohištvo in še nekatere skoraj-
da nepomembne mizarske proizvode. 

Pred dvemi leti pa je pod- Kolektiv Stixa s s edan j im 
j e t j e prekinilo z razdroblje- s t a n j e m ni zadovoljen. Zdaj , 
ni in delom in nač r tno naredi- ko so svojo de javnos t omeji l i 
10 prelomnico v svojem raz- na p ro izva jan je določenih iz-
voju. Proizvodnjo so preusme- delkov, že nač r tu j e jo , kako bo-
i ili in uvedli specializacijo, do realizirali obsežne naložbe 
Obdržali so del dotedanjega v s t ro jno op remo in nove ob-
olela, pozornost pa so posveti- r a tne pros tore . V p r imer j av i 
11 novemu izdelku. S tem, ko z letom 1964, bodo do 1970. 
je p o d j e t j e začelo izdelovati leta dvignili pro izvodnjo za 
sodobne kuhin je , ki so obli- dese tkra t , vendar pr i t em ne 
kovno in kakovostno mnogo bodo povečali število zaposle-
bol jše od ostalih izdelovalcev nih več kot za enkra t . 
tovrs tne opreme, se je Stix 
učinkovita uveljavil na jugo 

V ve len jskem Stixu so zapo-
sleni večinoma mladi l j ud j e . 

s lovanskem tržišču. Za kuhi- Poprečna s taros t j e 27 let. Ne-
n j i Karol ina in M a j a pa so na k a j članov kolektiva pa nosi 
gospodarskih se jmih dobili del b r e m e n a na svojih rame-
tudi mednarodno pr iznanje . nih že več let. Med njimi so 

zlasti prizadevni Matija Stro-
žič, Jože Stropnik, Slavko Ber-
zelak, Anton Lesjak, Franc 
škruba in Rado Vogrin. Pre-
zreti ne moremo velikega de-
leža, ki ga je zlasti za razvoj 
v zadnjih letih prispeval di-
rektor Stixa Franc Dremel. Ta 
uspešno vodi podjetje zadnja 
leta. 

Razmeroma maloštevilni ko-
lektiv pa ima tudi dobro raz-
vito samoupravo. Pravi jo , da 
so pr i n j i h upravl javci vsi in 
zavoljo tega vsakdo vodi sk rb 
o interesih p o d j e t j a v za-
vesti, da bodo na ta način naj-
bol je korist i l i sebi in skupno-
sti. P rece j šn j i del odgovorno-
sti za samoupravne odločitve 
in seveda tud i za proizvodne 
dosežke nos i ta Bernard Drev, 
predsednik delavskega sveta, 
in Ivan Povše, p redsednik 
upravnega odbora . 

Tudi letos ni društvo prijateljev mladine v Velenju po-
zabilo na tiste otroke, ki jih starši sami le z velikimi odpoved-
mi obdarijo ob težko pričakovanem otroškem praznovanju pod 
lučmi novoletne jelke. 

m*®* 
Že zgodaj so začeli misli t i 

na to, da bi tud i t em o t r o k o m 
ob n j ihovem na j l epšem praz-
niku pr ipravi l i n e k a j topl ih 
t renutkov, ko j ih bo obiskal 
pr i jazni dedek Mraz. 

Kot p r e j š n j a leta so organi-
zirali f i lmsko p reds t avo s po-
višano vs topn ino z n a m e n o m , 
da bi zbrali osnovno vsoto za 
obdar i tev o t rok . F i lm Gospo-
du z l jubezni jo j e tudi letos 
brezplačno p redva ja l ku l tu rn i 
dom Velenje v veliko zado-
vol js tvo vseh, ki so si t a f i lm 
ogledali. 

Vse s indikalne podružnice 
na svojem področ ju so pravo-
časno prosili za d e n a r n o po-
moč, da bi l ahko izvedli svo-
jo lepo vsakole tno nalogo in 
obdari l i čim več o t rok . 

Sko ra j ni bilo s indikalne 
podružnice, ki ne bi imela ra-
zumevan ja za to, da bi se tu-
di otroci iz s labše s i tu i ranih 
družin razveselili dar i la iz rok 
svojega Dedka. 

V ta n a m e n so prispevali : 
od kino preds tave 2.369, pro-
stovoljni pr ispevki članov ko-
lektiva »Gorenje« 3.395, člani 
kolektiva gimnazi je Velenje 
115, lutkovnega krožka I. in 
II . osnovne šole Velenje 172,50 
in Vegrad Velenje (za lansko 
leto) 250 d inar jev . Posebna 
šola Velenje 200, Chrommeta l 
— sindikalna podružnica 150, 
občinska zveza p r i j a te l j ev 
mladine 1.000, občinski komi-
te ZKS 200, komuna lno obrt-
ni center Velenje 45, dom po-
či tka Šalek 13, tovarna Gore-
n j e 500, rudarsk i šolski center 
— sindikalna podružnica 200, 
projekt ivni b i ro — s indikalna 
podružnica 100, občina Vele-
n j e in družbeno-polit ične or-
ganizacije (prostovol jni pri-
spevki) 180 in lekarna Velenje 
— sindikalna podružnica 100 
d inar jev . 

Prispevek pa so odobri le še 
nas ledn je s indikalne podruž-
nice: Vegrad Velenje 150, rud-
nik lignita Velenje 600, Stix 
Velenje (za vstopnice) 300 in 
Zdravstveni dom Velenje 100. 

S k u p a j je bilo zbranih toč-
no 7.100 d inar jev . Trgovsko 
p o d j e t j e »Bazen« pa je da lo 
kot svoj prispevek za te otro-
ke 5 % popus t p r i n a k u p u ob-
lačil in slaščic za obdari tev. 

Za ves zbrani denar je dru-
štvo obdar i lo s p rak t ičn imi 
daril i 147 ot rok, ki so j ih za 
obdar i tev predlagal i obe ve-
lenjski osnovni šoli, vzgojno 
varstveni zavod Velenje in po-
sebna šola Velenje. Dedek 
Mraz je izročil pake te v vred-
nosti okrog 50 d inar jev ob 
koncu preds tave »Sneguljči-

ca« v ku l tu rnem domu, ki so 
j o d i jak i gimnazi je Velenje 
posebe j izvedli za vabl jene 
o t roke in n j ihove starše, k l jub 
temu, da so bili po enoteden-
skih vsakodnevnih preds tavah 
že močno u t ru j en i . 

Druš tvo ja povabilo dedka 
Mraza tudi v praznično okra-
šen otroški vrtec, k j e r so ci-
cibani pr ipravi l i svoj im vrstni-
kom, ki niso v o t roškem var-
stvu, k r a j š i p rogramček in so veda 

lenjskih mamic ni pr ipel ja lo 
svojih predšolskih otrok na 
sp r e j em dedka Mraza in t ako 
ga menda ka r precej ciciba-
nov letos ni videlo. Upamo, 
da bo pr i nas ledn jem prazno-
vanju več velenjskih mamic 
izpolnilo pr ičakovanje svojih 
malih. 

Vsem posameznikom in 
vsem sindikalnim podružni-
cam, ki so s svoj imi prispev-
ki pr ipomogl i k obdari tvi na-
ših o t rok, tovar išu upravn iku 
kul turnega doma, vsem izva-
ja lcem »Sneguljčice«, tovariši-
cam v o t roškem vr tcu in se-

tudi dedku Mrazu, se 
t ako s k u p a j čakali na pr ihod druš tvo p r i j a te l j ev mladine v 
Dedka, ki j e o t rokom prijaz- imenu o t rok iskreno in toplo 
no spregovoril ter j ih obdari l zahva l ju je za veselje, ki so 
s slaščicami. Zal, mnogo ve- j im ga pripravil i . 

Telesni delovni invalidi bodo 
dobili svojo organizacijo 

Prejšnji mesec je bila v Ljubljani pri Republiški konferenci 
za rehabilitacijo invalidov že 4. razširjena seja republiškega 
iniciativnega odbora za organizacijo Republiške zveze teles-
nih delovnih invalidov. 

Na te j seji so sklenili, da bo 
v naši republiki 10 samostoj-
nih medobčinskih druš tev te-
lesnih invalidov, ki bodo včla-
n jen i v t e j zvezi. Ti centr i bo-
do v Ljubl jani , K r a n j u , Mari-
boru , Ravnah, Murski Soboti, 
Trbovl jah , Novem mestu , No-
vi Gorici, Kopru in Celju. 
Medobčinsko druš tvo v Celju 
bo pa za jemalo nekdan j i celj-
ski ok ra j , razen Krškega, ki 
spada k Novemu mes tu . To-
r e j bodo v ce l j skem medob-
činskem druš tvu vkl jučene ob-
činske skupščine Ceije, Laško, 
Sevnica, Brežice, Šen t ju r , 
Š m a r j e , Konjice, Velenje, Mo-
z i r je in Žalec. N a j p r e j bodo 

zacijo. Tore j samo telesni de-
lovni invalidi in kategorizira-
ni otroci —- mladinci s teles-
no pr izadetos t jo . 

Delovanje organizaci je bo 
omogočeno zaenkra t s finanč-
nimi sredstvi republ iške zve-
ze. Članarina je minimalna, 
t j . 1 dinar , maks ima lna pa 6 
d inar jev letno. Članstvo je 
prostovol jno, redno, podporno 
in častno. Pravila bodo dolo-
čila vse po t rebne organizacij-
ske oblike delovanja . 

Zaenkra t bi se na območju 
Slovenije organizirala medob-
činska druš tva , v kolikor bi se 
pa pokazala pot reba in mož-
nost, pa lahko vsaka občina 

konst i tuiral i iniciativni odbor ustanovi svoje samos to jno 
v ka te rem bodo prišli po 1—3 
delovni invalidi iz območ ja 
vsake občinske skupščine. Ta 
iniciativni odbor bo po t em iz-
volil svoje delegate za repub-
liško skupščino in konst i tu i ra l 
organe v sedežu medobčinske-
ga d ruš tva delovnih invalidov 
za naše območ je v Celju. 

Nedvomno je t akšna organi-
zaci ja delovnih invalidov po-
t rebna. Mislimo, da je opravi-
čeno in razumlj ivo, s a j i m a j o 
p rav delovni invalidi specifič-
ne pogoje in interese. 

Kako pa bo t akšna organi-
zaci ja delala je odvisno od 
n jen ih organov, p redvsem pa 
od razgledanih in delavoljnih 
članov in seveda tudi pomoči 
celotne družbe. Za pojasni la 
še p r ipomnimo, da v to orga-
nizacijo ne s p a d a j o vojaški 
vojni invalidi, gluhi in slepi, 
ker i m a j o ti že svojo organi-

društvo, ki bi bilo neposred-
no vezano na zvezo druš tev 
SRS v Ljubl jan i . Po občinah 
bi bile podružnice, v večjih 
k ra jevn ih skupnost ih pa po-
verjeniki . 

Ta organizaci ja bi zastopala 
vses t ranske interese telesnih 
delovnih invalidov in bo v na-
ši družbi imela za te invalide 
pomembno nalogo in vlogo, 
sa j j ih je na območju bivšega 
o k r a j a okrog 7.000. 

Zato je prav, da se angažira-
jo vsi f a k t o r j i že v samem za-
četku. Posebno prizadevnost 
za to kažejo sindikalni sveti, 
zavodi za zaposlovanje, komu-
nalni zavod za socialno zava-
rovan je in druš tvo socialnih 
delavcev, kot tudi nekatere 
delovne organizacije. Popolen 
uspeh organizacije pa bo vse-
kakor rezultat dela same or-
ganizacije. 

Za slovo od starega leta je rudarjem in Velenjčanom zaigrala rudarska godba pod vod-
stvom prizadevnega kapelnika IVANA MARINA, st. 

LANSKO LETO SO NAKC 
IN TUDI VSEGA PRODALI -
NA POMLAD DEPONIJA N E 1 

Velenjski r u d a r j i v t em ča-
su ne zmore jo nakopa t i tolik-
šnih količin premoga, da bi 
zadostili vsem zahtevam kup-
cev. Čeprav ga na dan nakop-
l j e jo tudi do 11 tisoč ton, po-
vpraševan je po lignitu zda j 
presega proizvodnjo . 

P r o d a j a j e seda j dobra , v 
rudn iku lignita pa dobro ve-
do, da bo na pomlad drugače. 
Še vedno n a m r e č pr i nas ve-
l ja ukoren in jena navada , da 
l j u d j e začnejo kupovat i pre-
mog šele t akra t , ko j ih začne 
močno zebsti . Tudi trgovci de-
l a jo enako in k u p u j e j o pre-
mog na p ragu zime. V rudni-
ku pa pravi jo , da je to na 
škodo samim pot rošn ikom. 
Če bi se oskrbel i s p r emogom 
že spomladi , se bi ta do zi-
me posušil , s t em pa se pove-
ča tudi n jegova kalor ična 
vrednost . Kupci pa se ne zave-
da jo , da kupovan je lignita v 
zimskih mesecih povzroča ne-
všečnosti rudn iku , ki zavoljo 
tega spomladi in poleti ne mo-
re sprot i p roda t i p remoga , je-
seni in pozimi pa ne m o r e 
proizvesti zadostnih količin. 
Sami se sicer t rud i jo , da bi 
dosegli enakomerne j šo proda-
jo, zato bodo letos v m a r c u in 
apr i lu uvedli n iž je cene. 

Kolektiv rudn ika lignita je 
lani že 19. decembra izpolnil 
letni proizvodni načr t . Do 

PALI 3,016.000 TON LIGNITA 
TO PA NE POMENI, DA SE 

JO SPET NAPOLNILA 

konca leta so nakopal i s to ti-
soč ton več kot je znašal lan-
ski načr t . Centralni delavski 
svet še ni odločal o l e tošn jem 
načr tu , vendar bodo strokov-
ne službe predložile za letos 
proizvodnjo v višini 3 milijo-
ne ton lignita. S t em pa seve-
da zmoglj ivost rudnika tudi 
letos ne bo izkoriščena. Vemo, 
da zmore velenjski rudnik s 
svoj imi rudniškimi naprava-
mi proizvesti okrog 3,7 milijo-
na ton letno. Zmogljivosti bo-
do spet v celoti izkoriščali, ko 
bo zgra jena t r e t j a faza šo-
š t an j ske te rmoelek t ra rne . Za-
to so v rudn iku zadovoljni, 
ker bodo spomladi končno le 
začeli gradi t i novi del elek-
t ra rne . Pred rudniški kolektiv 
pa se s tem pos tav l j a jo nove 
in zahtevnejše naloge in iz-
redni napori . Pri izgradnj i 
e lek t ra rne sode lu je jo s pre-
c e j š n j i m deležem — 35 milijo-
nov d inar jev . 

Finančni izračuni kažejo, da 
j e rudnik lansko leto k l jub 
izredni krizi vendar le renta-
bi lno posloval. Niso ustvari l i 
kdove kolikšnega čistega do-
hodka in so zavoljo tega skla-
di za t ako veliko gospodarsko 
organizaci jo r azmeroma šib-
ki. F inančno s t a n j e pa bi bilo 
zelo slabo, če zvezni organi ne 
bi bili predpisal i neka tere 
o la jšave pr i obveznostih. 

Ponoči, 5. decembra je v 
vzhodni jami v izstopni zrač-
ni progi iznenada izbruhnil 
požar. Ogenj (povzročile so ga 
elektro naprave) se je izred-
no hitro širil in dosegel visoko 
temperaturo — preko 800 sto-
pinj Celzija. Ker je nastal po-
žar v izstopni zračni progi 
vzhodne jame, so morali takoj 
umakniti vse delavce iz delo-
višča te jame na druga delov-
na mesta in šele nato pričeti 
z gašenjem požara. 

V reševalno akcijo se je po-
leg vodstva vključila služba za 
varnost pri delu. člani jamske 
rešilne postaje in člani jam-
ske reševalne čete z izolacij-
skimi aparati BG 160 A. 

Zaradi velike vročine in dela 
pod aparati so morali vzdržati 
reševalci izreden napor pri sa-
naciji požara, ki so ga uspeli 
pogasiti v enem tednu. Mora-
mo omeniti, da so bili mnogi 
delavci po dva in več dni sku-
paj v jami, kjer so si z vsemi 
močmi prizadevali pogasiti 
ogenj. 

Zato je upravni odbor rud-
nika izrekel zahvalo in vso 
priznanje za požrtvovalno in 
neutrudljivo delo jamskim re-
ševalcem in drugim, ki so bili 
vključeni v sanacijo požara. 

Škodo, ki jo je povzročil po-
žar, še niso ocenili. 



Sneguljka za najmlajše Razstava v delavskem klulm 
Gong. Gledalci, tokrat naj-

mlajši, utihnejo in se zazrejo 
proti odru. Zastor se dviga. Iz 
teme se počasi izlušči dvor. 
Oči malčkov so nepremično 
uprte na prestol, oboke, na 
vse, kar daje vtis bleščavega 
razkošja pravljičnih gradov, 
a njihove misli so daleč... 
Odplavale so prav do tja, kjer 
je nekoč živela Sneguljčica, 
mala, lepa in dobra, prav ti-
sta, ki je toliko pretrpela, a jo 
je usoda končno le združila z 

,ljubljenim vitezom. 
V sedanjost jih zopet prive-

de resen glas maršala, ki pa 
se mu kmalu pridruži še po-
veljnik straže. Prišla sta iz 
parterja, zato se mladi gledal-
ci obrnejo, da bi čimprej vi-
deli priletna, a še vedno raz-
sodna gospoda, ki sta že toli-
ko let v službi pri kraljici. Po-
govor med njima je dokaj re-
sen. Prišlo bi do spora, če ne 
bi janfare naznanile prihod 
kraljice. 

V spremstvu dvorjanov se 
prikaže njeno veličanstvo. 
Njene besede izražajo gospo-
dovalngst in moč, hkrati pa 
govore o hinavščini, priliznje-
nosti in hudobnosti, ki jo kra-
ljica skriva v sebi. 

Naposled pride na oder Sne-
guljka. Z otroško dobrosrčno-
stjo pristopi k mačehi, ji vo-
šči za god s prijetno pesmico, 
a mačeha je ne posluša, le de-
la se tako. Na koncu ji okoli 
ust zaigra hinavski nasmešek, 
ki celimu dvoru zbriše dvom 
0 njeni ljubezni do pastorke. 
Celo maršala premoti, le po-
veljnik straže ostane priseben, 
hkrati pa je tudi edini, ki slu-
ti tragedijo, ki se bliža. 

Oder je prazen, le kraljica 
se pripravlja, da bo govorila 
1 zrcalom. Novica, da je iz 
majhne Sneguljke zraslo de-
kle, ki se ji z lepoto postavlja 
po robu, jo zlomi. Šele sedaj 
spoznamo njeno pravo plat. 
Telo ji drgeta od jeze, teka 
sem ter tja, besede ji komaj 
gredo iz grla, a še v teh je ču-
titi satansko hudobnost. 

Spominjam se vaj, ko smo 
vadili prav ta prizor. Naj se 
je Maja (Natek) še tako tru-
dila, ni napravila tega, kar je 
hotel režiser — prof. Vračko. 
»Še enkrat! Pa bolj hudobno, 
sicer te bodo imeli otroci raje 
kot Sneguljko.« 

Torej ji je vendarle uspelo. 
Uspe ji tudi vsiliti lovcu misel 
o pogubi pastorke. 

Fanfare še vedno done, ko 
vstopi maršal in najavi viteza. 
Ko se kraljica uredi, vstopi 
on — Vrtačnikov Jaro. S po-
gumnim korakom se napoti 
proti gledalcem, se lagodno 
prikloni, stopi korak nazaj in 
ponovi poklon pred kraljico. 
Obleka ga je naredila pravega 
viteza, pa tudi šminka je po-
magala. Še malo pa bi pomis-
lil, če ni stopil kar iz pravlji-
ce. Ko izve, da Sneguljke ni 
na dvoru, mu srce narekuje, 
da jo naslednji dan poišče. 

Kraljica doživi ponovno tra-
gedijo. Mislila je, da je vitez 
prišel k njej, pa ji je Snegulj-
ka prekrižala načrte. 

Vitez se umakne s prizori-
šča, takrat pa ... 

...Komaj vrata se odpro 
temnice, že pokaževa butice. 

Jaz sem Frače. Jaz pa Fri-
ce... 

Prav onadva, Šuster in Pla-
nine, razbijeta mučno vzduš-

je, pa kako bi ga tudi ne, z 
norčijami, ki jih uganjata. Če-
prav sta robata nerodneža, ro-
komavha in tata, otroci vedo, 
da sta po duši dobra. 

Pozneje sta mi povedala, da 
sta bila najbolj srečna takrat, 
ko sta s svojimi norčijami pri-
nesla smeh v otroški svet. 

Prve slike je konec. Otroci 
v dvorani so navdušeni. Sliši 
se en sam dolg šeee, ki nam 
pravi, da vendarle nismo tako 
slabi, da smo vendarle priteg-
nili njihovo pozornost. Delo 
nam gre sedaj lažje od rok. 

»Dajmo, dajmo,« nas priga-
nja režiser, »sicer bo odmor 
daljši kot slika.« Vemo, da se 
šali, pa saj je bil vedno tak-
šen z nami, vedno nasme-
jan in pripravljen za kakšno 
okroglo, čeprav je imel z na-
mi na vajah več kot preveč 
težav. 

Scena je postavljena. Še ne-
kaj zadnjih napotkov in zopet 
se začne. Gozdni mir premoti-
ta lovec in Sneguljka. Ubogo 
dekletce, ko ne ve kaj jo ča-
ka. Končno se lovec ustavi. V 
njem clivja boj. Mora jo spra-
viti s sveta, zaradi družine jo 
mora, čeprav se mu smili. 

Gledalci so v napetem pri-
čakovanju. Lovec zamahne z 
nožem, a roka se ustavi. Sne-
guljka se oddahne, oddahnejo 
pa se tudi gledalci. Sedaj je 
rešena. Hohnecov Branko, on 
je namreč zaigral lovca, odhi-
ti na dvor. 

Sneguljka utrujena zaspi. Iz 
globine odra pripleše meglica. 
Na njen ukaz pritečejo živali. 
Kdo bi si mislil, da so prav ti-
sta dekletca, izmed katerih jih 
še nekaj v šolo ne hodi, posta-
la snežinke, medvedki, zajčki, 
srne in veverice, pa tudi lisice 
ni manjkalo. Veselo so zaraja-
le okoli speče Sneguljke in 
vem, dat bo ta ples ostal vsa-
komur v spominu, to pa je le 
majhna zahvala za trud, ki ga 
je imela z njimi tov. Mavčeva, 
preden je spravila na oder to, 
kar smo videli. 

Meglica, Teranova Tatjana, 
je odplesala v temno globino 
gozda. Visoko nad nami jo z 
reflektorjem lovi tov. Mrav-
Ijak, ki je imel pregled nad 
lučmi. 

Otroci se še bolj razvesele, 
ko zaslišijo znano škratovsko 
pesem. Kmalu nato se prikaže 
prvi in nato vsi po vrsti, do 
zadnjega, ki nerodno stopica 
v vrsti. To so torej škrati, brez 
katerih ni Sneguljke. Usoda 
jim je poslala v roke ubogega 
dekletca, ki je postalo njihova 
nova gospodinja. 

Dvakrat jo je prevarala ma-
čeha, da je skoraj umrla, a so 
jo škratje rešili. Poslednjič ni-
so našli rešitve. Globoka ža-
lost je padla na njihova srca, 
saj so jo imeli radi. Ubogi vi-
tez je upal, da se bo srečal 
Z ljubljeno Sneguljko, pa jo 
je našel mrtvo. Najraje bi za-
jokal od žalosti, toda — Sne-
guljka je živa. 

Sneguljčica se je iztekla. Le 
še poklon gledalcem in bilo je 
konec za tisto dopoldne. 

Najbolj živahno je bilo v 
garderobah. Vsevprek so tekli 
pogovori, tako da se tov. Ma-
rin ml. in tov. Hrovat, ki je 
skrbel za tonsko opremo, ni-
sta sploh slišala. Tucli prof. 
Vračko je povedal svoje mne-
nje, pohvalil tega in onega, pa 
tudi z grajami ni štedil. 

V tistem trenutku, ko smo 
si brisali šminko z obraza in 
se veselili nad predstavo, ki 
smo jo uspeli postaviti na 
oder, ni nihče pomislil na za-
četek. 

Začeli smo sredi novembra. 
Zavedali smo se, da je malo 
časa, da bo vaj za nas, ki smo 
še začetniki, premalo, a smo 
se vseeno zagrizli v delo. Za-
upali smo v prof. Vračka in 
upam, da je tudi on v nas. Že-
leli smo le eno; da spravimo 
na oder Sneguljčico, ki naj bo 
novoletno darilo najmlajšim. 
Upam, da jih nismo razoča-
rali, da smo jim mogoče le 
predstavili Sneguljko takšno, 
kot so jo pričakovali. Za to pa 
se moramo zahvaliti pred-
vsem režiserju prof. Vračku, 
tov. Mavčevi in njenim varo-
vankam, Modnemu salonu, ki 
je pomagal pri izdelavi kostu-
mov. Zahvala gre tudi rudni-
ku zaradi pomoči pri izdelavi 
scene, trg. podjetju Velma, ki 
nam je posodilo nekaj scen-
skih rekvizitov, in končno tu-
di osebju Kulturnega doma, 
ki nam je vedno priskočilo na 
pomoč, hkrati pa nas je prese-
netilo z neizmerno mero razu-
mevanja. 

Za nami je štirinajst pred-
stav, ki jih ne bomo nikoli po-
zabili. Sedaj mislimo na go-
stovanje; najprej na Ravnah, 
potem pa mogoče še kje drug-
je. Želimo si le, da to ne bi 
bil naš konec, ampak da bi se 
še večkrat srečali z oderslcimi 
deskami. J. P. 

EUKAVSTIKE IN GRAFIKE RAZSTAVLJA 
AKADEMSKI SLIKAR MILAN BATISTA 

OBVESTILO 

Komite občinske konfe-
rence Zveze komunistov 
Velenje obvešča vse člane 
Zveze komunistov velenj-
ske občine in ostale zainte-
resirane občane, da bo v to-
rek, 4. februarja 1969 pri-
čela z delom večerna poli-
tična šola. 

Program šole je nasled-
nji: 

1. Pojem družbe in njene 
strukture; 

2. Osnove politične eko-
nomije in našega ekonom-
skega sistema; 

3. Naš drnžbeno-politični 
sistem; 

4. Mednarodno delavsko 
in komunistično gibanje in 
položaj Jugoslavije v svetu; 

5. Svetovni ekonomski in-
tegracijski procesi: 

6. Koncepcija vseljudske 
obrambe (kako je Ie-ta za-
snovana v naši občini); 

7. Marksistični pogled na 
svet. 

Sola bo obsegala približ-
no 100 ur in sicer trikrat na 
teden po štiri ure v popol-
danskem času v prostorih 
delavske univerze Velenje. 

Vsi, ki bi radi šolo obi-
skovali, naj se javijo sekre-
tarju svoje osnovne organi-
zacije Zveze komunistov, 
»ečlani pa na komiteju ob-
činske konference ZK Ve-
lenje (Skupščina občine Ve-
lenje, soba številka 50, V. 
nadstropje). 

Komite občinske 
konference ZK 
VELENJE 

Prejšnji teden so v razstavnem prostoru velenjskega delav-
skega kluba odprli zanimivo razstavo ak. slikarja Milana Ba-
tista iz Kranja. Pri otvoritvi sta bila poleg številnih ljubite-
ljev likovne umetnosti navzoča tudi predsednik Skupščine ob-
čine Velenje inž. Peter Krapež in politični sekretar komiteja 
občinske konference ZKS Kristian Hrastel. Na otvoritvi je 
nastopil pevski zbor z osnovne šole Miha Pintar-Toledo pod 
vodstvom Rože Veber, ki je prijetno izpopolnil vzdušje. 

Alojz Zavolovšek, ak. slikar iz Velenja jc govoril o umet-
niku in kritiki njegovih del, ki so posebnost v naši nacionalni 
umetnosti. Tehniko, ki jo uporablja slikar Batista pri svojih 
delih z oljem, so delali zadnjikrat pred 1400 leti. Zdaj po toli-
kih letih pa jo je slovenski umetnik spet obnovil. 

Razstavljena dela so res posebnost. Slike so obdelane z 
voskom in barvo; takšen način slikanja pa se imenuje eukav-
stika. Za to zvrst slikanja je umetnik Milan Batista že dobil 
Prešernovo nagrado, ki jo podeljujejo v Kranju. V Velenju pa 
Batista razstavlja tudi grafike. 

Akademski slikar Milan Batista je bil rojen 1924. leta v 
Logatcu. Diplomiral je na akademiji za likovno umetnost v 
Ljubljani, kasneje pa je pri Božidarju Jakcu končal specialko 
za grafiko. Imel jc že samostojne razstave v Beogradu, Kranju, 
Ljubljani, Pragi, Škofji Loki, Titogradu, Banja Luki, v Franciji 
in Avstriji. 

Cicibane v Šoštanju 
je obiskal 
DEDEK MRAZ 
Vsako leto obišče dedek Mraz cici-

bane, ki obiskujejo vrtec, pa tudi 
tiste, katerih starši so zaposleni v 
takšnih podjetj ih in ustanovah, kjer 
redno priredijo obdaritev otrok. 

Vsako leto prirejajo vesela priča-
kovanja tudi v šolah, kjer so zajeti 
vsi šolski otroci. Vedno pa so izosta-
li cioibani, ki ne obiskujejo vrtca in 
ne morejo s starši v podjetje. 

Za te cicibane je letos poskrbelo 
društvo prijateljev mladine v Šošta-
n ju in jim priredilo v sodelovanju z 
vzgojiteljicami iz vzgojno varstvenega 
zavoda vesel prihod dedka Mraza v 
vrtcu. Odbor DPM je z veliko zavze-
tostjo priskrbel nekaj sredstev, same 
odbornice pa so pripravile lepa da-
rila. 

Vsi vabljeni so se radi odzvali va-
bilu dedka Mraza, ki jih je pričako-
val v lepo zimsko in slavnostno deko-

»riranih prostorih vrtca pod novolet-
no iellko. Vzgojiteljice so zanje pri-
pravile lilme v »malem kinu«. Cici-
bani pa so z dedikom Mrazom po-
kramljali, v zameno za darilca pa so 
mu (udi zapeli in marsikaj pokazali, 
kai že znajo. 

Taka prireditev je bila v Šoštanju 
zelo zaželena in upamo, ,da bodo cici-
bani odslej pričakali dedka Mraza 
vsako leto. 

Cicibani in starši so hvaležni pred-
vsem odbormicam društva prijateljev 
mladine in vzgojiteljicam vzgojno var-, 
stvenega zavoda. I . R. 

M. Batista: razstavljeni sliki v delavskem klubu 

Socialistična republika 
Slovenija 

SKUPŠČINA OBČINE 
VELENJE 

Oddelek za gospodarstvo 
Številka: 322-37/1968-4 
Datum: 17/12-1968 

R A Z G L A S 

o ukinitvi ukrepov za 
zatiranje slinavke in 

parkljevke 
Oddelek za gospodarst-

vo, veterinarska inšpekcija 
SOb Velenje je z odločbo 
št. 322-37/68-4 z dne 26/11-
1968 prepovedal vsem lov-
skim družinam in lovcem 
na območju občine Velenje 
lov divjadi. 

Z odločbo št. 322-37/1968-
4 z dne 27/11-1968 pa je bil 
odrejen kontumac (obvez-
no zaporo) psov, mačk in 
kokoši. 

Ker je nevarnost širjenja 
bolezni omejena, preneha 
veljavnost navedenih od-
ločb z dnevom objave o 
ukinitvi ukrepov za zatira-
nje slinavke in parkljevke 
v časopisu šaleški rudar. 

Veterinarski inšpektor 
Ivo Naglič, dipl. vet., s. r. 

Naši pionirji so praznovali 
Pisano razsvetljene ulice Šoštanja in Velenja ter praznično 

aranžirane izložbe so bolj kot kdajkoli prej pritegnile poglede 
otrok, pa tudi odraslih ter ustvarjale tisto pravo vzdušje ob 
prihodu novega leta. 

Večina naših šoloobveznih 
o t rok se je že dal j časa vest-
no pr ip rav l ja lo na praznova-
nje . V pionirskih odredih in 
mladinskih aktivih na osnov-
nih šolah so se letos dogovo-
rili, da bodo počakali dedka 
Mraza v svojih razrednih 
skupnost ih . 

Pionir j i in mladinci so kra-
sili svoje razrede in šolske av-
le, pr ipravl ja l i razredne vese-
le p rog rame in pri tem poka-
zali mnogo domiselnost i in 
samous tvar ja lnos t i . 

Na nekater ih šolah so pio-
n i r j i in mladinci skupno ča-
kali na dedka v avlah ali dvo-
rani , nas topal i in ra ja l i , po 
n jegovem obisku, nagovoru in 
obdar i tv i celotnega pionirske-
ga aktiva, pa so p raznovanje 
nadal jeval i v razrednih skup-
nostih. Ponekod j e Dedek obi-
skal p ion i r j e ka r po posamez-
nih razredih ter jih obdaro-
val s kn j igami za Ka juhovo 
bra lno značko, žogami in sla-
ščicami, za ka r je bil nagra-
jen z vesel jem in hvaležnost-
jo otrok. 

Da so lahko postale šole 
center novoletnega praznova-
n j a za p ion i r j e in mla j še mla-
dince, gre p r i znan je in zahva-
la vsem t is t im tovarišfcam in 
tovarišem, ki • so k l jub mno-
gim obveznost im zaradi res-
ničnega n a g n j e n j a do otrok 
razumeli n j ihove želje in jim 
pomagali pr i p r ipravah , sveto-
vali in končno z n j imi tudi 
preživeli p r i j e tno urico. 

Kot p r e j š n j a leta so imele 
tudi letos naše gospodarske 
organizaci je velik posluh za 
želje p ionirskih odredov ter 
j im pomagale z denarn imi na-
kazili. Na j s rečne j š i so bili 
p ioni r j i na tistih šolah, k j e r 
so j ih ob te j priliki obiskali 
s k u p a j z dedkom Mrazom 

predstavniki delovnih organi-
zacij, ki i m a j o pa t rona t nad 
n j ihovimi pionirskimi odredi. 
Ta lep običa j i m a j o v naši 
občini tovarna Goren je in LIK 
Šoš tanj . Prvi obiščejo in ob-
d a r u j e j o o t roke v Čirkovcah, 
drugi pa v Plešivcu. Pred leti 
je prav ob p raznovan ju novo-
letne jelke več delovnih ogra-
nizacij naše občine in naših 
šol navezalo tople medseboj-
ne stike. Žal se je ta lepa na-
vada V zadnj ih letih precej 
opusti la in bodo moral i prav 
pionirski odredi posta t i v bo-
doče pobudniki osebnih sti-
kov o t rok s predstavniki ko-
lektivov, ki i m a j o mentors tvo 
nad nj imi . 

Z vesel jem ugotavl jamo, da 
je v naših delovnih organiza-
ci jah vedno več l judi , ki ni-
m a j o ljubezni do otrok samo 
na jeziku, a m p a k j im dejan-
sko pomaga jo ob raznih nji-
hovih dejavnost ih in ot roških 
praznovanj ih . 

Pri le tošnjem pr ihodu ded-
ka Mraza so obdarovale pio-
nirske odrede nas lednje go-
spodarske organizaci je naše 
občine: RLV — šoli M. P. T. 
Velenje 3000, šoli Pesje 2500: 
Chrommeta l Velenje — šoli 
G. Š. Velenje 1000, TE Šoš tan j 
— šoli Bibe R. Šoš tan j 2700, 
šoli Š m a r t n o ob^Paki 1500, šo-
li Paka pa 3000; tovarna Gore-
n j e — šoli Cirkovce 2500; LIK 
Šoš tan j — šoli Plešivec 1500; 
KB Velenje — šoli Zavodnje 
2000; KZ Šoš tan j — šoli Rav-
ne 700, šoli Bele vode pa 500; 
Gumirnica Velenje — šoli 
Šent i l j 600; Projekt ivni biro 
Velenje — Posebni šoli 500; 
KOC Velenje — I. osn. šoli 
Šoš tan j 250; Oljka Š m a r t n o 
— šoli Š m a r t n o 200 din. 

Trgovsko p o d j e t j e »Bazen« 
Velenje pa j e za lansko in le-

tošn je p raznovanje podari lo 
p ion i r j em osnovne šole Škale 
opremo za razred v vrednost i 
6500 dinar jev . 

. Vse gospodarske organizaci-
je skupa j so tako ob novem 
letu nakazale ali odobrile za 
obdari tev 25.750 (lin, ki so jih 
pionirski odredi delno upora-
bili za nakup prakt ičnih da-
ril za celotni kolektiv, delno 
pa bodo s temi sredstvi go-
spodarili čez vse šolsko leto, 
sa j i m a j o prav vsi pionirski 
odredi na šolah bogate pro-
g rame za svoje raznovrs tne 
dejavnost i . 

Poleg gospodarskih organi-
zacij so pomagala šolam pri 
izvedbi p raznovan ja in obda-
rovan ja otrok tudi druš tva 
pr i ja te l jev mladine, ki so ob 
tem dala nas lednje zneske: 
Topolšica 1800, Velenje 1000, 
Šoš t an j 800 in Š m a r t n o ob Pa-
ki 800 dinar jev . 

Vsi p ionir j i in cicibani na-
še občine so si v tednu pred 
novim letom-ogledali predsta-
vo »Sneguljčica« v Kul tu rnem 
domu Velenje in mnoge upri-
zoritve lutkovnih odrov v Ve-
lenju, Šoš tan ju in Topolšici. 

Ob koncu bi želeli samo še 
to, da bi v prihodnje ne bilo 
v naši občini nobene šole več, 
kjer bi pionirji ob svojem naj-
lepšem prazniku sploh ne vi-
deli dedka Mraza in bi jih tako 
prikrajšali za veselje in srečo 
ob novem letu. Žal se je to 
letos pripetilo. Nada l je bi že-
leli, da bi bilo šolam in društ-
vom pr i ja te l jev mladine omo-
gočeno obdarovat i vse tiste 
o t roke v občini, do kater ih de-
dek Mraz brez n j ih ne bi na-
šel poti . 

VSEM GOSPODARSKIM 
ORGANIZACIJAM — PATRO-
NATOM NA ŠOLAH IN 
VSEM, KI SO S SVOJIM DE-
LOM PRIPOMOGLI K OTRO-
ŠKEMU PRAZNOVANJU, SE 
ISKRENO ZAHVALJUJE — 
Občinska komisija za delo s 
pionirji. 



PRED OBČINSKO KONFERENCO 
ZVEZE MLADINE 

V odstavku 

Živimo v času, ko smo priča 
fantastičnim tehničnim dosež-
kom, v času, ko nas loči le 
korak do osvajanja vesolja, 
kar zopet potrjuje človekovo 
zmago nad naravo. Tega uspe-
ha bi se lahko še bolj veselili, 
kot se ga sicer, če ne bi bili 
hkrati ' tudi priča nenehnemu 
oboroževanju, kar pa zahteva 
težke milijarde. Biafra, Viet-
nam, Bližnji vzhod in končno 
tudi ČSSR nam ne dajo spati. 
Iz dneva v dan smo priča do-
godkom v svetu in situacijam, 
ki se ob njih razvijajo. 

Naša družba se nenehno iz-
popolnjuje, nenehno se prila-
gajajo novo nastalemu položa-
ju doma in v svetu, zaradi te-
ga pa pride do pomembnih 
premikov tudi v političnem 
delovanju. Družbeno politične 
organizacije so zadnje čase v 
smislu družbene in gospodar-
ske reforme na poti k vse več-
ji demokratizaciji, vzporedno 
z. njo pa tudi na poti k boljše-
mu razvoju samoupravljanja. 
V zvezi s tema dvema faktor-
jema pa so se začeli koncepti 
dela posameznih organizacij 
spreminjati. 

Že 8. kongres ZMS je poka-
zal, da bomo morali vsebinsko 
in organizacijsko spremeniti 
našo organizacijo, pri čemer 
je glavni cilj organizacijo čim 
bolj približati članstvu. Tako 
bodo mladim dane možnosti 
lažjega in boljšega reševanja 
problemov, s katerimi se sre-
čujejo vsak dan. Prav zaradi 
tega, zaradi novega političnega 
koncepta naše organizacije, ki 
v glavnem temelji na interes-
ne aktivnosti, ter še drugih 
objektivnih vzrokov, je 8. kon-
gres ZMS pokazal nujnost po 
reorganizaciji ZM Reorga-
nizacija mora omogočiti zbira-
nje vse mladine v boju za po-
zitivne smotre socialistične 
graditve v praktično politič-
nem ter zgodovinskem smislu 
in hkrati nenehno uveljavljati 
in razvijati samoupravna na-
čela, oziroma množično politič-
no in splošno družbeno pobudo 
mladine. Reorganizacija ZM je 
tako le del družbene reforme, 
hkrati pa je tudi kot del tega 
enotnega procesa pogoj za nje-
no uspešno uresničevanje. 

Glede na resolucijo 8. kon-
gresa ZMS o vlogi in nadalj-
njem razvoju ZMS, ki med 
drugim tudi pravi, da mora 
ZMS v prihodnje odločno pre-
segati okvire klasičnega poli-
tičnega delovanja, smo se v 
času od kongresa pa do danes 
poskušali otresti spon zaprto-
sti in demokratičnega centra-
lizma. V preteklosti se je nam-
reč večkrat dogajalo, da so 
vodstva posameznih organiza-
cij sprejemala odločitve, med-
tem ko je članstvo pozneje te 
odločitve izvrševalo zaradi ne-
ke formalne odgovornosti. 
Princip podrejenosti nižjih fo-
rumov višjim in članstva fo-
rumskim stališčem, se danes 
podira, saj temelji nov odnos 
uresničevanja politike ZM na 
odgovornosti, ki' izhaja iz de-
janske možnosti kreiranja te 
politike ZM v samih mla-
dinskih aktivih.) Torej mo-
ra biti v konceptu in novi no-
tranji strukturi posameznik 
povezan z drugimi, hkrati pa 
je tudi nosilec programa in 
prizadevanj za njegovo ures-
ničevanje. 

Občinski komite in ostala 
vodstva naše organizacije se 
čedalje bolj pojavljajo v vlogi 
nosilca iniciativ in dejavnosti, 
poleg tega pa skrbe za pravil-
no koordinacijo dela mladih 
na različnih področjih. 

V zadnjem času se ZM vse 
bolj pojavlja kot sila, ki se 
bori za demokratično obliko-
vanje načrtov družbenega raz-
voja, za demokratične odločit-
ve znotraj samoupravnega si-
stema in proti oviram, ki v si-
stemu neposredne demokracije 
nastajajo in se ohranjajo. 

Zavedamo se, da vsebina de-
lovanja in notranji odnosi v 
ZM učinkovito vplivajo na 
oblikovanje tistih osebnostnih 
in moralnih oblik mladega člo-
veka, ki so za aktiven položaj 

v samoupravnem sistemu po-
membni in je brez njih samo-
upravljanje težje uresničevati. 
Tu mislim poudariti predvsem 
na intenziven odnos do iska-
nja in uveljavljanja resnice, 
na odgovornost in kritičnost 
do sebe, na odnos do sveta in 
odnosov v njem, na načelnost 
in medsebojno razumevanje, 
spoštovanje, na odnos do dela 
itd. * 

Vse te spremembe pa ne 
vplivajo na vlogo aktivov, ki 
so in ostanejo ena najpomemb-
nejših oblik organiziranja mla-
dih. Razlika obstaja le v tem, 
da se mladinci vključujejo v 
aktiv zato, da bi pomagali pri 
reševanju vprašanj, ki zadeva-
jo tisto mladino, ki je vključe-
na v aktiv. Prav tako pa 
se mladina danes čedalje 
bolj vključuje v specializirane 
organizacije, kot so Počitniška 
in Planinska zveza. Zveza ta-
bornikov, ostale športne in 
kulturne ter druge organizaci-
je. Čeprav združujejo vse or-
ganizacije večji del mladino, 
smo šele v zadnjem času našli 
z njimi pravi stik. Tako smo 
pripravili skupen program de-
la, poleg tega. pa čedalje pogo-
steje nastopamo v posameznih 
akcijah skupno. (Npr.: Pri 
ustanavljanju velenjskih ta-
bornikov — odred Jezerskega 
zmaja, sta napravila največ 
prav ObK ZMS Velenje in od-
red Pustega gradu iz Šoštanja). 

Občinska konferenca ZM, ki 
bo 31. januarja, ima glavno 
nalogo, da določi in se oprede-
li za primerne oblike dela. 
Prav tako pa bo tudi začrtala 
vsebino aktivnosti mladih v 
skladu s sklepi 8. kongresa 
ZMS in poznejših usmeritev 
na raznih forumih. 

Janko Poles 

9 Mart in LENKO, roj . 1945, 
usn ja r sk i delavec iz Raven 
št. 86 in Jožefa SUŠEČ, ro j . 
1950, šivilja iz Raven št. 48. 

O Alojz KRAJNC, roj . 1943, 
kovinostrugar iz Malega 
v rha št. 2 in Silva KAŠ, ro j . 
1950, delavka iz Gaberk št. 
86. 

• Konrad TOMAN, roj . 1942, 
kmet i j sk i tehnik iz Žalca, 
Soseska Ložnica št. 8 in 
Mar i j a TAJNŠEK, ro j . 1942, 

kn j igovod ja iz Tabora št. 
18. 

• Stanislav ČUJEŠ, ro j . 1946, 
obratni e lektr ičar iz Šale-
ka št. 56 in Cvetka GUCEK, 
ro j . 1950, t rgovska pomoč-
nica iz Velenja, š a l e ška c. 
št. 22. 

• Milan VODONCNIK, ro j . 
1940, t i skar iz Trnovel j pri 
Celju št. 159 in Anica GRE-
BENŠEK, roj . 1944, delav-
ka iz Kavč št. 43. 

• Mar j an VIDEMŠEK, roj . 
1947, r u d a r iz Velenja, Voj-
kova c. št. 13 in B a r b a r a 
KERMEK, roj . 1950, delav-
ka iz Velenja, Jurčičeva c. 
št. 5. 

• Ferd inand FAJFAR, ro j . 
1931, r u d a r iz Velenja, Pre-
šernova c. št. 12 in Karoli-
na BUKOROVIC, ro j . 1930, 
delavka iz Velenja, Prešer-
nova c. št. 12. 

O Giovani CASAMENTO, roj . 
1939, delavec iz Monreala 
I t a l i j a in Magdalena VIDO-
VIČ, mode la r keramike, 
ro j . 1942, iz Velenja, Er jav-
čeva c. št . 2. 

Vsem novoporočencem iskre-
no čestitamo! 

5 M H 1 Z 
Franc DELOPST, ruda r sk i 

upokojenec iz Velenja , Koro-
ška c. š t . 60, s t a r 64 let. 

Nikola j BOROVNIK, r u d a r 
iz Plešivca št. 70, s t a r 22 let. 

Anton OBERCKAL, rudar-
ski upokojenec iz Šaleka št. 
50, s ta r 69 let. 

Ana HAUPTMAN, osebna 
upoko jenka iz Litije, Pokopa-
liška pot št . 3, s t a ra 74 let. 

Mar t in PILKO, invalidski 
upokojenec iz Šaleka št. 32, 
s ta r 64 let. 

VELENJE (jb) - Konferenca 
mladih na gimnaziji je poka-
zala, da skrbi mladinska orga-
nizacija za pestro izvenšolsko 
delo. Razen nekaterih sekcij, 
so letos ustanovili kulturno 
društvo, v katerem je najpo-
mebmnejša dramska sekcija. 
Se več pozornosti bodo posve-
tili redni in šolski, oziroma di-
jaški samoupravi. Mladinska 
organizacija bo podpirala zla-
sti tiste oblike dejavnosti, kjer 
mladi spoznavajo družbene 
probleme in poglabljajo sploš-
no znanje. O vsem tem name-
ravajo spregovoriti tudi v šol-
skem glasilu, ki ga bodo začeli 
izdajati. 

— (jb) Prejšnji torek so se 
sestali predstavniki telesnih 
delovnih invalidov z območja 
občine Velenje ter obravnavali 
organizacijo zveze društev te-
lesnih invalidov v SRS. Na se-
stanku so določili iz svoje sre-
dine delegate za medobčin-
sko društvo v Celju m za re-
publiško zvezo v Ljubljani. 
Razen predstavnikov občin-
skih družbeno-političnih orga-
nizacij in občinske skupščine, 
se je sestanka udeležil tudi 
predstavnik republiškega ini-
ciativnega odbora in navzoče 
seznanil o pomenu in organi-
zaciji te zveze. 

— (jb) Velenjska gimnazija 
bo priredila za svoje učence 
smučarske tečaje. Ti bodo po-
vsod tam, kjer imajo za to po-
goje. Po vsej verjetnosti bodo 
v času počitnic. Tečaji bodo 
vsekakor koristni, ker so ugo-
tovili, da ima čedalje več dija-
kov smuči, vendar pa jim pri-
manjkuje znanja o smučarskih 
veščinah. 

ŠMARTNO OB PAKI (zk) -
V tem kraju imajo že precej 
časa javno razsvetljavo, kar 
je seveda zelo razveseljivo, 
razveseljivo pa ni, da ta več-
krat ne sveti in to za dalj ča-
sa. Le kdo je odgovoren, da v 
takih primerih javi okvare na 
merodajno mesto? Monterji, 
ki opravljajo popravila trdijo, 
da niso oni krivi, če ni o tem 
pravočasnega sporočila. Sami 
se čudijo temu, posebno še, ko 
se poraba električnega toka 
plačuje pavšalno. 

— Zdaj, ko je novo leto bi 
želeli, da javno razsvetljavo 
uredijo tudi v Rečici ob Paki. 
Vsaj štiri luči bi bile tam nuj-
no potrebne, posebno na kri-
žiščih cest, pred prehodom čez 
železniški tir in pred brvjo 
preko Pake. Mislimo, da va-
ščani to zaslužijo, kajti davke 
plačujejo v glavnem v redu. 
Ali ne? 

— (zk) Na tukajšnji železni-
ški postaji visi že več let turi-
stična tabla, ki je drugače 
prav lepega izgleda. Pa tudi 
slike krajev Zgornje Savinjske 
doline so res lepe. Zal pa sta-
tistika gostinskih kapacitet 
Zgornje Savinjske doline še 
zdaleč več ne odgovarja da-
našnjemu stanju. Prosimo tu-
ristično društvo Celje, čigar 
last je tabla, naj vnese nove 
podatke, ki bodo pravilni. 
Trdno smo prepričani, da bodo 
Celjani naši upravičeni želji 
ustregli zaradi tujcev, ki pri-
hajajo v naše kraje. Upamo, 
da se o tem ne motimo! 

Smučanje postaja čedalje bolj priljubljen šport starih in mla-
dih - Predvsem tam, kjer se mladina in stari zbirajo v šport-
nih sekcijah, ki so namenjene smučanju - Velenje je sedaj to-
liko bolj napredovalo, ker je dobilo samostojni smučarski 
klub - Tudi šole naše občine so osvojile, ob pomoči zavoda 
za prosvetno-pedagoško službo Celje, smučanje kot eno izmed 

pomembnih telesno vzgojnih panog. 

Da bo življenje na snegu prijetn 
Občinska zveza prijateljev mladine skupno s šolami in ObZTK Velenje bo priredila v letoš-
njih zimskih počitnicah vrsto smučarskih tečajev in šol smučanja. Tečaji bodo na Paškem 
Kozjaku, Plešivcu in Belih vodah. Šole smučanja pa v Šmartnem ob Paku, Topolšici, Belih 
vodah, Šoštanju in Velenju, kjer se bodo lahko mladi urili v smučarskih veščinah. 

Zato je po t rebno , da pravo-
časno p r ip rav imo otroke, ali 
odrasle s m u č a r j e za delo na 
snegu. Ni dovolj , če kup imo 
na jbo l j š e smuči , čevlje in dru-
go opremo, p rav t ako kot n i 
dovolj v šoli, da se bodo že 
lahko dobro učili t ist i učenci, 
ki i m a j o na jbo l j š e šolske po-
trebščine. Po t rebno je še ne-
k a j več: tu n a j da dom svoje, 
p rav tako pa tudi vodstvo šo-
le ali t eča ja . 

S m u č a n j e lahko vzl jubi 
predvsem tisti, ki se nauči to-
liko smučat i , da zna po te renu 
k rmar i t i in da se lahko s ko-
ra j žo spust i po s t rmini . Za to 
je p r ip rava na vse t o p r a v ta-
ko važna, kot prve u r e na sne-
gu. Odločilno je, ali j e bil 
o t rok pravi lno motiviran, ali 
smo kot s tarš i pravi lno razu-
meli n jegove težnje, želje in 
ali bo zaradi drugačnega po-
s t o p a n j a še lahko tako uspeš-

: ...v;, • 

no smučal , kot bi bila sicer na-
ša želja. Zato m o r a m o začet 
nikom, p redvsem otrokom 
poda ja t i s m u č a n j e čimbolj p 
stro. Predvsem zaradi denarja 
ni tu p rob lem poučevanje 
smučan j a . T reba se je samo 
pogovorit i na šoli s telesno-
vzgojnimi delavci, da se tudi 
vaš o t rok želi vkl juči t i v šolo 
smučan ja , ki bo pač najbolj 
množična oblika smučarske 
dejavnost i ObZTK Velenje, M 
preko svoje komisi je razpola-
ga z zados tn im številom učite 
ljev s m u č a n j a in vaditeljev 
Prav v teh dneh je ObZTK po-
slala še št ir i kandida te za va-
ditelje, ki bodo lahko že to se-
zono posegli k skupnim napo-
rom, da čimveč mladine spr 
v imo na sneg. Vsi ne bodo 
mogli v smučarsk i tečaj , zato 
bodo šole s m u č a n j a (ki bodo 
delovale dopoldan in popol-
dan) n a j b o l j š a oblika, ki bo 
n a m e n j e n a tako ot rokom, kot 
odras l im. 

Smučarsk i klub Velenje pa 
ima v svojem delovnem načr-
tu še vrs to drugih akcij, ki 
bodo vse to delo lepo nadalje-
vale in razvijale smučanje 
med na j š i r še pr is taše zimske-
ga športa . Vendar k l jub temu 
še vlada med našimi starši 
miš l jenje , da d a j m o otroku 
to, kar smo mi imeli. Kdor ta-
ko misli, j e v veliki zmoti. Cas 
gre napre j , naši otroci hitreje 
in bol j bučno spoznavajo svo-
je ot roš tvo kot smo ga mi, ali 
naši očet je . Tudi v smučanju 
je tako. Napredek je tudi tu 
viden, zato bo lahko sledil te-
mu n a p r e d k u le tisti, ki bo 
pod p r imern im strokovnim 
vods tvom uri l sebe in svoje 
otroke. Občinska zveza za te-
lesno ku l tu ro — komis i ja za 
smučan je , je dala velik pouda-
rek ob vzporedni ras t i kvalite-
te t ekmovanj , tudi množične-
mu smučan ju . Stroški pouka 
bodo minimalni , s a j bo pre-
težni del organizaci je šol smu-

(Dalje na zadnj i s t rani) 
Pravi lna mot ivaci ja — giba-

lo vsega dela, j e bis tvenega 
pomena: p redvsem pri o t rocih 
vel ja to zelo poudar i t i . Ni do-
volj s amo želja do smučan ja , 
volja, t r eba je imet i tudi dru-

Izžrebali smo nagrajence 
Prejšnji teden smo v našem ured- svoje. 

Iz bobna smo Izvlekli naslednje na-
grajence: 

A JOŽE KRAJGER, rudarski šol-
ski center Velenje (I . nagrada — 100 
dinarjev) 

0 TOMAŽ MENIH Velenje, Tav-
čarjeva 20 ( I I . nagrada — 80 dinar-
jev) 

0 EMICA VRTACNIK, Velenje. 
Tomšičeva 10 ( I I I . nagrada — 60 di-
narjev) 

- . . . i* • t >v i . . . i . m JASNA STERBAN, Velenje, Sa-
Tega se m o r a m o zavedati m {rL^S^vSa^S^Te u g £ "J - » dinarjev) 
z a t o j e p r a v , d a VSI s k u p a j ve - ka«. Menimo, da tako težka tudi ni • FRANC ZAVRL, Šoštanj, Kaju-
m o , d a j e n a š a s k u p n a n a l o g a bila, sa j Je bila večina prispelih kri- h o v a 1 1 <v- nagrada - 30 dinarjev) 
n\i-nirpr- m l a r t i n p c n n v i f i n a ž a n k popolnoma pravilno rešenih. Srečnim dobitnikom iskrena čestita-
c i m v e c I H l d U i n e s p l a v i l i n a Toda vsem tem nagrada ni bila na- mo. Nagrade pa bomo poslali po 
s n e g , s o n c e i n s v e ž i z r a k . inenjena. Žreb je opravil tudi tokrat pošti v naslednijh dneh. 

g e p o g o j e , k i v p l i v a j o n a o t r o - ništvu zavrteli boben in izvlekli sreč-k a - s t a r š i s m o i i m H n l / n i Ha- n e dobitnike nagrad, ki smo jih raz-Ka. S t a r š i s m o j i m a o i z m a a p i s a M d n o v i m , e t o m R e š e v a l c i 
t i v e l i k o m e r o r a z u m e v a n j a , novoletne nagradne križanke so bili 
Predvsem vel ja tO za t is te uspešni. Do določenega dne smo do-
otroke, ki so bo l j šibki, ki se b '» toliko pisemskih ovojnic, kot še 
v . . . • u • j t nikoli. In tega smo bili tudi zelo ve-
cu t i jo m a n j sposobni i td. To- s e l L X a k o s ° 0 s p e t vzpostaviii tesen 
r e j tudi s m u č a n j e l ahko vzgoj- St ik z našimi cenjenimi bralci, 
no vpliva na o t roka , krepi nje- ^ r d ™ ^ V ^ m o ^ f ^ 
gove telesne in duševne moči. vsem streti. Naš zvesti naročnik Mi-

ZAHVALA 

Ob bridki izgubi našega dragega moža, očeta, stareg; 
očeta, brata in strica 

Franca Grobelnika 
upokojenega rudarja iz šaleka 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem ? 
prijateljem, vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji 
poti. Posebna zahvala gasilskemu društvu Šalek in osta-
lim društvom, kakor tudi godbi, rudarjem, govorniko-
ma Jožetu Melanšku in Ivanu Kvartiču ter darovalcem 
vencev. 

Žalujoči: žena, otroci in sorodniki 

Vabi lo 
Občinski odbor Ljudske 

tehnike Velenje obvešča, da 
bo občni zbor društva ljud-
ske tehnike 

26. januarja 1969 ob 9. uri 

v zbornici RSC Velenje 

Vabimo občane, ki se za-

nimajp za delo na tem pod-

ročju, da se udeležijo obč-

nega zbora. 

Prebivalci 
Šaleške 
doline! 

Smučarski klub vas vabi, 
da si ogledate veliko 

meddruštveno 
tekmovanje 

v smuških skokih 

ki bo 26. januarja ob 14. uri 
na 45-metrski skakalnici v 
Velenju. 



šport š p o r t š p o r t 

PRED V E L I K O S K A K A L N O 
PRIREDITVIJO V V E L E N J U 

j u d o 
Tokrat z mladimi 

Smučarski skoki imajo v 
Velenju že 14-letno tradicijo. 
Lepo urejen skakalni center z 
8,15, 30 in 45-metrskimi ska-
kalnicami omogoča mladim 
skakalcem postopen in varen 
razvoj. 

Na 30-metrski skakalnici je 
bilo že več republiških pionir-
skih prvenstev, na 45-metrski 
skakalnici pa celo že državno 
prvenstvo za mladince in več 
zelo uspelih meddruštvenih 
tekmovanj. Čudovita lega ska-
kalnice v naravnem amfiteat-
ru pod gradom z lepim pogle-
dom na novi del mesta ter do-
bra organizacija priredi tve s ta 
na dosedanja tekmovanja ved-
no privabili p rece jšn je število 
tekmovalcev iz vseh kra jev 
Slovenije. Število gledalcev na 
teh prireditvah pa je običajno 
šlo v tisoče, ki so s zanima-
njem spremljal i t ekmovanja 
in pri uspelih izvedbah niso 
štedili s pr iznanjem. 

Tudi mladi velenjski ska-
kalci so clospgli že lepo razvoj-
no stopnjo. Pri pionir j ih smo 
že imeli tekmovalce med prvo 
petorico, pr i mladincih ima-
mo nekaj tekmovalcev v prvi 
polovici, na republiških oziro-
ma na državnih prvenstvih. 
Letos pa pr ičakujemo pose-
ben uspeh od mladinca JOŽA 
SREDENŠKA. ki je doma iz 
Ložnice. Bil je spre je t v Pla-
niško šolo in je na treningih 
v Planici pokazal že lepe uspe-
he. Na pregledno tekmovanje 
članov na 90-metrski skakalni-
ci, decembra lani je bil pripu-
ščen kot edini mladinec in je 
z dvema skokoma po 59,5 m 
popolnoma zadovoljil. Upaj-
mo, da se bo tudi na drugih 
tekmovanjih še tako dobro 
odrezal! 

Članska ekipa kluba je raz-
meroma močna in se na tek-
movanjih na srednjevelikih 
skakalnicah kar dobro uve-
ljavlja. Kvaliteten razvoj je 
omogočila 65-metrska skakal-
nica v Mislinji in obstoja 
možnost, da bi ob intenziv-
nem treningu lahko že letos 

usposobili kakšnega skakalca 
za 90-metrsko skakalnico v 
Planici. 

Dejavnost smučarskih sko-
kov pa je v veliki meri odvis-
na tudi od f inančnih sredstev. 
Pozimi ko je sneg, je t reba in-
tenzivno trenirat i vsak dan. 
Skoro vsako nedel jo se vrš i jo 
tekmovanja po različnih ska-
kalnicah širom Slovenije, ka-
terih se je t reba udeleževati, 
da dobi jo skakalci pot rebno 
rut ino in izkušnje. Konec se-
zone so najvažnejši treningi 
v Plapici, ki na jveč stanejo, 
so pa za kvaliteten dvig in za 
eventuelen prodor med ska-
kalno elito n u j n o potrebni. 

Jasno je, da ima klub veliko 
željo, da bi kdo od velenjskih 
tekmovalcev sodeloval na pla-
niških priredi tvah. Zelo t rda 
pa je pot za dosego tega cilja 
in zahteva v prvi vrsti od tek-
movalca, da vz t ra jno trenira, 
dal je od kluba, da zbere po-
t rebna f inančna sredstva ter 
od razumevanja podje t ja , da 
mu omogoči v času treningov 
in tekmovanj potrebni dopust. 

V nedeljo, dne 26. j a n u a r j a 
bo ob 14. uri na 45-metrski 
skakalnici v Velenju le tošnja 
na jveč ja skakalna prireditev. 
Skakalci že vestno t renira jo , 
da bi se pred domačo publiko 
čim bolje izkazali. Tudi ska-
kalnica se vsak dan popravl ja 
in u t r ju j e , da bo na n j e j ob 
času prireditve zadostna plast 
snega. 

Prireditev je bila vncšena v 
koledar zimskih prireditev in 
že sedaj vlada med skakalci 
iz vse Slovenije zanjo veliko 
zanimanje , posebno, ker bo 
veljala za kategorizacijo. Ra-
čunamo na udeležbo ca. 50 do 
60 tekmovalcev. 

Vabimo publiko iz Velenja 
in okolice, da si ogleda to ska-
kalno prireditev in da da s 
tem pr iznanje domačemu klu-
bu in vsem nas topajočim ska-
kalcem. Sigurno bodo ob le-
pih skokih prišli na svoj ra-
čun in j im ne bo žal nedelj-
skega popoldneva. 

TOVARNA GOSPODINJSKE OPREME 

r j m r * p n j f» 

VELENJE, želi pridobiti večje število strokovnih sode-
lavcev 

kovinske stroke 
(VK in KV ključavničarjev) 

za delo v vzdrževalnih službah ter vodenje delovnih 
skupin. 

Interesenti n a j pošl je jo kadrovsko-socialni sluz' 
podjetja, v enem tednu po objavi razpisa, ponudbe s 
kraikim življenjepisom, zaradi nada l jn j ih razgovorov. 

Judo sekcija Part izan-Rudar Vele-
n je obs ta ja že od leta 1961. Vseskozi 
so napovedovali in dosegali lepe uspe-
he kot ekipa in posamezniki, sa j ima-
jo v svojih vrstah več državnih in 
republiških prvakov. Najstarejš i ak-
tivni član sekcije je Mirko Simončič, 
ki je po odhodu Usar ja prevzel tre-
nerske dolžnosti. Ker najbol je ipozna 
razmfire v sekciji smo ga zaprosili 
za oceno pretekle sezone in k a j priča-
kuje kot t rener mlade ekipe o d na-
stopov v prvi slovenski judo ligi. 

Trener Mirko Simončič: »V pretekli 
sezoni smo kot ekipa tekmovali v 1, 
slovenski ligi in dosegli t r e t j e mesto. 
Največjega lekmcca Branika i/. Mari-
bora, ki je bil v vzhodnem delu lige 
prvi pred nami, smo na f inalnem tur-
n i r ju v Ljubljani premagali in t ako 
bili na jbol jše moštvo v vzhodni ligi. 

V tekmovanju za pasove smo t r i je 
dosegli plave pasove — Anton škr i -
pač, Lazo Divkovič in jaz. 

Da bi povečali članstvo smo orga-
nizirali j udo tečaj , za katerega je bil 
velik interes, vendar pa jih je po 
treh mesecih ostalo le 12, ki smo jih 
vključili v sekcijo 

Smo tik pred začetkom tekmovalne 
sezone. Mlada ekipa se sicer vestno 
pr ipravl ja za tekmovanja . Možnosti 
za ponovitev lanskega uspeha so 
ma jhne , saj so razen Grobelnika in 
mene vsi ostali borci se neizkušeni in 
si bodo morali na samih tekmah pri-
dobiti rut ino. Poleg toga se bomo 
udeležili t u rn i r j a za Rejev memorial 
in za Baumgartner jev pas te r repub-
liškega prvenstva posameznikov. 

Ekipo Velenja bodo sestavljali Ro-
man Pugel, Rihard Grobelnik, Milan 
Knez, Jože Sebanc, Mar jan Hlastec, 
Stanko Sevšek, Ignac Tepej in Mirko 
Simončič.« 

Naročnina po starem 
/ ' 

Vsem naročnikom sporočamo, da tudi letos ne bomo po-
večali naročnine za naš list in velja enaka naročnina kot je bila 
lani: 7,50 dinarjev za celo leto (domači naročniki) in 25 dinar-
jev ali 2 ameriška dolarja za naročnike v tujini. 

Položnice smo naročnikom že priložili v zadnji številki 
lanskega leta. Kdor do konca januarja ne bo nakazal cclotne 
naročnine za letošnje leto. mu Šaleškega rudarja ne bomo 
mogli več pošiljati. To obvestilo seveda ne velja za tiste na-
ročnike v delovnih organizacijah, kjer sproti mesečno naka-
zujejo naročnino. 

Prepričani smo, da bodo vsi naši sedanji bralci še naprej 
ostali zvesti naročniki šaleškega rudarja.' 

Uredništvo in uprava 
ŠALEŠKEGA RUDARJA 

s m u č a n j e 

Veleslalom v Mislinju 
Smučarski klub Velenje je priredil 

v Mislinju meddruštvene tekme v ve-
leslalomu. To je bila prva .prireditev 
novega smučarskega kluba in preiz-
kušnja- organizatorjev. Ob .pomoči do-
mačinov, ki so posodili zastavice za 
označbo vratic in š tar tne številke, je 
tekmovanje bilo dobro izvedeno. 
Kl jub velikemu številu smučar jev v 
Velenju, pa je bila udeležba Velenjča-
nov razmeroma slaba. 

Nastopilo je 40 tekmovalcev iz Šo-
š tan ja , Mislinja in Velenja, ki so se 
pomeril i na 900 m dolgi progi z 31 
vratci. Pionirj i so tekmovali na k ra j -
ši progi. 

Rezultati: 
Mlajši pionirj i : 

1. Srečko Godec (Vel.) 40,9 
2. Rudi Ravtjen (Sošt.) 46,4 

Starejš i pionir j i : 
1. Zoran Kompan (Sošt.) 34,8 

2. Minko Gmajner (Sošt.) 
3. Albreht Založnik (Misl.) 
4. Borut Pistotnik (Vel.) 

Starejše pionirke: 
1. Nevenka Kugonič (Vel.) 

Mlajši mladinci: 
1. Oto Kugonič (Vel.) 
2. Milan Tre tn jak (Misl.) 
3. Zoran Pistotnik (Vel.) 
4. Savo Lah (Vel.) 

Stare jš i mladinci: 
1. Manko Klemenčič (Vel.) 
2. Franc Završniik (Misl.) 
3. Dani Kugonič (Vel.) 
4. Bojan Godec (Vel.) 
5. Tone Hren (Sošt.) 

Člani: 
1. Slavko Mencinger (Misl.) 
2. Zdenka Silovšek (Vel.) 
3. Dušan Orešniik (Sošt.) 
4. Boris Beztaj (Misl.) 
5. Milan Trampuš (Vel.) 

41.0 
45.1 
47.0 

45.1 

1:01.1 
1:07.0 
1:27.0 
1:48.0 

59.1 
1:05.4 
1:08.6 
1:09.5 
1:15.9 

0:56.5 
0:58.9 
1:01.0 
1:05.3 
1:07.5 

Starši! 
Občinska zveza pr i ja te l jev mladine pr i re ja v sode-

lovanju z občinsko zvezo za telesno kul turo Velenje, 
smučarske šole in tečaje : 
• BELE VODE NAD ŠOŠTANJEM (smučarski nadalje-

valni tečaji) ">•« . , 
Od 20. do vkl jučno 25. j a n u a r j a 1969 in od 27. j a n u a r j a 
do vkl jučno 1. f e b r u a r j a 1969. Cena oskrbnega dne je 
12 dinar jev za otroka. Udeleženci teča ja bodo imeli brez-
plačno na razpolago 200 m vlečnico. 
• PLEŠIVEC (začetniški teča j ) 
Od 20. do vkl jučno 25. j a n u a r j a 1969 in od 27. j a n u a r j a 
do vkl jučno i. f e b r u a r j a 1969. Cena oskrbnega dne je 
ista kot v Belih vodah. 
• PAŠKI KOZJAK ( tečaj p r i re ja RŠC Velenje) 
Od 20. j a n u a r j a 1969 do vkl jučno 25. j a n u a r j a 1969. Cena 
oskrbnega clne je 20 dinar jev za udeleženca. 

Pionirji se bodo lahko udeležili tudi smučarskih šol 
v dolini, ki bodo t ra ja le po dve u r i dnevno v prvem, po 
potrebi pa tudi v drugem tednu zimskih počitnic. 

Tečaji bodo v Velenju, Šoštanju , Šmar tnem ob 
Paki in Topolšici. Prispevek staršev za teča j znaša 10 
dinar jev za otroka. 

Pri jave zbira jo vodstva posameznih osnovnih šol, 
gimnazije in RŠC. 

/hJL^ecej 
— Dne 19. 12. 1968 ob 10.30 je Ru-

dolf AN2UR iz Podgrada št. 2 s to-
vornim avtomobilom LJ 553-07 v Pes-
ju vzvratno zapeljal na stransko ce-
sto. Ker pa ta cesta ni bila plužena 
je obtičal v snegu tako, da je bil le 
prednji del avtomobila na cesti. Te-
daj pa je iz smeri Šoštanj pripeljal 
tovorni avtomobil KN 35-92, ki ga je 
upravljal Ivan KOLAREC iz Simunov-
cev št. 46/1. Voznik zaradi goste 
megle ni vMel vozila v snegu in je 
tako trčil vanj 

Na vozilih je za okrog 30.000 di-
narjev škode. K sreči ni bil nihče po-
škodovan. 

— Dne 27. 12. 1968 ob 14.15 je Olmar 
FIJAV2 iz Velenja, Tomšičeva 11 pri-
peljal z osebnim avtomobilom 
CE 205-28 iz Šoštanja proti Velenju. 
V križišču Kidričeve in Koroške ceste 
v Velenju ga je zaradi prehitre vož-
nje in poledenele ceste zaneslo preko 
pločnika na desno stran. Tam je 
zbil prometni znak. Po pločniku je 
tedaj nasproti prišla Fanika STROP-
NIK iz Velenja, Koroška 24, ki se je 
umaknila avtomobilu; takrat pa je 
nanjo padel prometni znak tako moč-
no, da je dobila zlom ključnice in 
bila takoj odpeljana v bolnico. Na 
vozilu je škode za 400 dinarjev. 

— Dne 4. 12. 1968 ob 6.45 voznica 
osebnega avtomobila CE 180-17 Tatja-
na DIMITROVIC iz Velenja, šaleška 
18/c, na Partizanski cesti v Velenju 
ni upoštevala prometnega znaka »De-
lo na cesti« in je zadela v tovorni 
avtomobil iz katerega so delavdi raz-
kladali cement. Na obeh vozilih je 
škode za okrog 350 dinarjev. 

—Dne 8. 12. 1968 ob 12.20 je voznik 
osebnega avtomobila CE 25-32 Silve-
ster PESAK iz Teharja 68 pripeljal 
iz Arje vasi proti Velenju. V Bevčah 
ga je pri hiši št. 8 v desnem nepre-
glednem ovinku zaradi poledenele 
ceste in neprimerne hitrosti začelo 
zanašati v desno. Obrnil se je na levo 
bočno stran in tako drsel 7 metrov. 
Na vozilu je za okrog 800 dinarjev 
škode. 

— Dne 9. 12. ob 10.50 je voznik 
tovornega avtomobila PU 109-06 Mirko 
PALCNIK iz š tor št. 58 vozil po cesti 
II. reda Velenje—Celje. V Vinski go-
ri ga je zaradi neprimerne hitrosti na 
poledeneli cesti v ovinku pri zavira-
nju zaneslo v levo stran ceste in je 
pri tem trčil v avtobus CE 108-50, ki 
ga je vozil Damjan HAUDEJ iz Solča-
ve 41. Na avtobusu je škode za 500 
dinarjev. 

— Dne 21. 12. 1968 ob 11.55 je voz-
nik avtobusa LJ 209-23 Jože VIVOI) iz 
Prevalj št. 3 na križišču Sianetove in 
Ceste na jezero v Velenju, z vzvratno 
vožnjo zaprl pot osebnemu avtomo-

bilu D-H-8353, ki ga je upravljal Ul-

brili SOKOLOWSKI iz Velbcrta, Ban-
hots trasse 61 tako, da je ta trčil z 
desno s t ran jo blatnika v prednj i del 
avtobusa. Na vozilih je škode za 
okrog 450 din. 

— Dne 23. 12. 1968 ob 14.10 je voz-
nik Vinko REJEC iz Velenja, Šaleška 
19 z osebnim avtomobilom RP-296-5 
izsiljeval prednost v križišču Šaleške 
ceste v Velenju vozniku poltovornega 
avtomobila LJ 476-81, ki ga je uprav-
ljal Alojz ZORMAN iz Tomaške vasi 
11. Tovornjak je trčil v osebni avto-
mobil, ga zbil s ceste na njivo. Škode 
je za 3.900 dinar jev. 

— Dne 26. 12. 1968 ob 15.10 je voz-
nik tovornega avtomobila MB 108-28 
Jože GABROVEC iz Ljubstova 39 vo-
zil po cesti I I . reda Arja vas—Celje. 
V črnovi je pr i srečavanju z osebnim 
avtomobilom LJ 725-15, ki ga je vozil 
Friderik KREINER iz Ljubl jane, 
H a j dri kova 28, zaviral, pa ga je za. 
radi zasnežene ceste zaneslo v levo in 
je trčil v osebni avtomobil . Na vozilih 
je za okrog 9,000 dinar jev škode. 

— Dne 4. I. 1969 ob 16.20 je voznik 
tovornega avtomobila CE 180-96 Frane 
OGRIZEK iz Petrove 101 pripeljal iz 
Velenja prot i Arji vasi. V Bevčah mu 
je nasprot i pripel jal osebni avtomobil 
MB 225-86, ki ga je upravljal Mato 
JURCEVIC iz Maribora, Ljubl janska 
25/b. V ost rem desnem ovinku ga je 
zaneslo in sta s tovornim avtomobi-
lom trčila tako, da je osebni avto-
mobil obrni lo In je obstal pravokotno 
na cesti, tovorni avtomobil pa je za-
peljal pod breg in se prevrnil na 
desni bok. Pr i tem je bila poškodo-
vana potnica v osebnem avtomobilu 
JURcEVIČ Silva. Na avtomobilih pa 
je škode za okrog 10.000 dinarjev. 

— Dne 28. 12. 1968 ob 11.55 je voz-
nik osebnega avtomobila CE 66-67 
Alojz GRABISNIK iz Velenja, Ašker-
čeva 15 peljal iz Šoštanja proti Ve-
lenju . Na Kidričevi cesti je prehiteval 
Jožeta DELOPSTA iz Velenja, šercer-
jeva 5, ki je peljal ročni voziček. Ta-
krat pa m u je nasprot i pripeljal ne-
znani mopedist . Da je preprečil trče-
n je z mopedis tom je zadel ročni vo-
ziček, ga prevrnil in zlomil, škode je 
za 288 dinarjev. 

— Dne 5. 1. 1969 ob 22. uri je voz-
nik osebnega avtomobila CE 184-26 
Franc KORDEŠ iz Velenja,. Prešerno-
va 12, vozil iz SI. Gradca proti Ve-
lenju . V vasi Paka je pred mostom 
zaviral In ga je zaradi neprimerne 
hitrosti na poledeneli cesti zaneslo v 
levo nato pa v desno s t ran ceste in 
preko roba v obcestni jarek, k jer je 
obstal, škode je za okrog 70 dinarjev. 

— Dne 29. 12. 1968 ob 09.50 je Si-
mon HARTMAN iz Šentjanža 40 vozil 
tovorni avtomobil MB 77-91 s priko-
lic« 21-81 MB iz smeri SI. Gradec— 
Velenje. V Završah se je srečal z av-
tobusom LJ 528-52. ki ga je upravljal 
Je rne j OBLAK iz Vrhnike, Opekarska 
23, kateremu je ročica na prikolici 
razbila levo okno. škode je za 80 
dinarjev. 

Zemlja običajno ni mogla pre-
življati najrevnejšega sloja na-
šega podeželja, zato je moral 
s trdim delom nadoknadi t i 
manjkajoče življenjske dobri-1 

ne. V novejšem času, s poja-
vom železnic in razvojem 
mest, se je ta nekda j na jbo l j 
labilen živelj zaposloval v ne-
kmetijskih poklicih. Tudi na 
našem področju imamo pri-
mer kosanja prvotnih krneč-

vodstva, gospodinja pa ni 
mogla z nedorasl imi otroki 
oskrbovati velikega posestva. 
Zato je večino zemlje proda-
la. Šc pred t em pa j e na zem-
lji te kmet i je nastal b a j t a r 
Burgar, kot se pravi po doma-
če. Ravno to domače ime 
vzbuja pozornost, ka r ni po-
menilo nekoč nič drugega k o t 
»purgar«, to je meščan. Iz te-
ga si lahko nadal je razlagamo, 

Svet pod Špikom 
kiti gospodarstev in pojav 
družbenega razslojevanja 
kmečkega prebivalstva. V ta 
dražbosloyen zanimiv proces 
je bila v prctekolst i za je ta 
Banovškova kmeti ja . Pred de-
setletji so to kmet i jo šteli 
med največje na Kozjaku, s a j 
je imela okrog 100 ha posesti, 
medtem ko je danes med naj-
manjšimi, meri le neka j okrog 
10 ha. Vzrok razpada te kme-
tije je v nesrečnem .naključju 
gospodarjeve smrti . Posestvo 
je tako postalo brez trdnega 

(5) 
da je moral biti nekoč nekdo 
iz te hiše zaposlen izven kme-
tijstva. Ker je bilo to sprva za 
kmečko okolje nenavadno, se 
j ih je brž opri jelo ime Burgar . 

KMETIJSTVO — GLAVNA 
DEJAVNOST 

V gospodarstvu, dejavnosti , 
ki da je človeku nu jne dobrine 
za življenje, imamo na našem 
področju v glavnem opravka s 
kmetijstvom. Ta dejavnost je 

na višinskih kmet i j ah povsem 
drugačna kot pa na ravnin-
skih. To se kaže v proizvod-
nem namenu, sestavu zemlji-
ških ku l tu r in v rezultat ih 
dela. 

Značaj kmet i j s tva je že od 
nekda j avtarkičen ali samo-
oskrbovalen. Vzroki so v že 
znanih razmerah, naravnih po-
javih, kakor tudi, morda glav-
ni, v tradicionalni miselnosti, 
da m o r a j o kmet i je prehranje-
vati v glavnem svoje družin-
ske člane. To so nekoč zmogle, 
s a j so bile družine številnejše 
in je bilo zato več delovne 
sile. Poleg tega pa je bil živ-
l jenjski s t andard mnogo nižj i 
kot današnj i . Danes je zado-
voljs tvo le n a t ist ih kmet i jah , 
ki ima jo dovolj gozda, boga-
tega na lesu. Takih kmet i j pa 
na Paškem Kozjaku ne naj-
demo. 

Iz zadrege, gospodarske sti-
ske, so se koz jačan i lahko re-
šili šele v zadnjem času, vzpo-
redno z r a s t j o najbl iž jega me-
sta v dolini. Zaradi tega sko-
r a j d a ni kmečke hiše na na-
šem predelu, k j e r ne bi vsa j 
nekdo od mlajš ih hodil na de-
lo v Velenje. Zato t u k a j ne 

moremo več govoriti o »či-
stih kmeti jah«, takim pravi-
mo, k j e r te ne žive več samo 
od kmet i j s tva mešane kmeti-
je. Zanimivo, da se ta razvoj 
deagrarizacije v socialni 
s t ruk tur i prebivalstva kaže 
tudi že na zuna j v pokraj in i . 
Tako sledijo nekdan j im 
skromnim hišicam kočar jev 
ali ba j t a r j ev sodobne hiše 
mestnega videza, ki običa jno 
s to j i jo v neposredni bližini 
kmet i j . To so v bistvu bivali-
šča ubežnikov s kmet i j , indu-
s t r i jskih delavcev, ki so zapu-
stili s tarše ali sorodnike, ko so 
si ,ustvari l i las tno družino. 
Tak pr imer se n a m nudi v 
»Blažičevi dolini«. Upajmo, da 
urbanist i tega naravnega raz-
voja, ki je šele na »embrional-
ni stopnji«, ne bodo prisi lno 
zatrli. Nastala bi velika škoda, 
če bi se izpraznilo v prihodno-
sti podeželje. Brez dvoma, da 
bo naša nova cesta na Paški 
Kozjak ta proces še pospeše-
vala. š c zlasti, ker v Velenje 
ni daleč, v mestu, ki bo v svo-
j em nada l jn jem razvoju ver-
je tno še vedno dajalo> skrom-
nim Kozjačanom zaposlitev. 

Ta pojav deagrarizacije pa 
ohran ja na kmet i jah mlado 

delovno silo — to je izredne-
ga pomena za sedanj i življenj-
ski obs to j kmet i j . Po rednem 
delu v tovarnah ali rudniku 
čaka te ljudi, zaposlene v ne-
kmet i j skih dejavnost ih , še tr-
do delo doma. V mest ih gle-
damo ta pojav z drugega zor-
nega kota, ker ga v celoti ne 
poznamo, ga razumemo. Neje-
voljo izražajo proizvajalci in 
socialni delavci po tovarnah, 
ki n a j d e j o pri teh l judeh niz-
ko proizvodnost dela, večji od-
stotek nesreč pri delu itd. Če 
smo iskreni, de la jo ti l j ud j e s 
svojim dodatnim delom na 
kmet i jah za h rano in stanova-
nje, ali "pa zaradi visoko raz-
vitega moralnega čuta, da po-
fnaga jo ostarel im s taršem. Ob 
tem je zelo važno, da se z nji-
mi o h r a n j a prebivalstvo na 
podeželju in za jezuje odselje-
vanje . 

Tam, k j e r so pr i hiši mlade 
moči ima kmet i ja u re jen vi-
dez in gospodari jo »od danes 
na jutri«, kot pravi jo sami. 
Tore j tudi na kmetih že živi-
j o po vzorcu modernega me-
ščana. Tam, k j e r pa mladih 
moči ni pri hiši, to lahko že 
opazimo na zunaj, so kmet i j e 
močno prizadete. Stare jš i so 
opešali, ne zmore jo več tega, 
kar so lahko nekoč. Zato so te 
kmet i je v največj i nevarnosti, 
da propadejo . Med Kozjačani 

je znan novejši pregovor: 
»Mladi ne m a r a j o garati na 
kmet i j i — r a j e so brez dela!« 
Nekaj takih kmet i j je tudi na 
Paškem Kozjaku. Omeniti mo-
r a m o Rednjakovo, sa j je med 
največj imi in meri 4l ha. Tu 
se pehata za skorj ico vsakda-
n jega kruha dva ostarela kme-
tovalca, mož in žena, ki nista 
več sposobna težkega dela. Za-
to nudi ta kmet i ja že na zunaj 
žalostni videz, neurejenost , 
razpadanje doma in gospodar-
skih poslopij, opuščene njive, 
ki so jih nekoč orali in sejali. 
Samo vrt in neka j bližnjih 
n j iv je skrbno negovanih. 

V razporeditvi zemljiških 
kultur ve l ja jo v poprečju za 
Paški Kozjak naslednja raz-
m e r j a : gozdov je 65 %, pašni-
kov in travnikov 23 0 o, n j iv in 
vrtov 6 % ter ravno toliko ne-
rodovitnega sveta. 

Četudi pokrivajo gozdovi 
na jveč površja, n ima jo kot ve-
mo večjega gospodarskega po-
mena. V glavnem gre kmetom, 
da z n j imi kr i je jo lastne po-
trebe, ki se kažejo v drveh, 
gradbenem lesu in lesu za iz-
delovanje orodja . Ob tem p a 
jim še tu in tam preostane 
ka j za prodajo , največkrat les 
slabše kakovosti. 

(Dalje pr ihodnjič) 



Upokojenci smo veselo dočakali 
novo leto 

Oddelek višje šole za organizacijo 
dela v Velenju 

Pasemska zamenjava, predpogoj 
za uspešnejše gospo farjenje 

v živinoreji 
O s e m e n j e v a n j e k r a v različ-

nega porek la s s e m e n o m viso-
kokval i te tn ih bikov, to j e pre-
t a p l j a n j e , je p r e p o č a s e n pro-
ces, da bi mogl i v k r a t k e m 
času b i s tveno poveča t i proiz-
v o d n j o v t e j panogi . Ce j e re j -
sko delo res t emel j i to , je pre-
topi tev uspešna šele v 4—6 
generac i jah , to p a p reveč po-
d a l j š u j e čas, da p r i d e m o do 
dobr ih pro izvodnih živali. 
P rav t a k o j e p o d rug i s t r a n i 
m e t a n j e d e n a r j a v s t r an , če na-
b a v l j a m o v i sokokva l i t e tne — 
drage bike, o snovno č r edo p a 
p r e p u š č a m o b o l j ali m a n j sti-
h i j i in t r e n u t n i m t r ž n i m raz-
m e r a m . T a m , k j e r j e u r e j e n 
o d k u p mleka , že s a m p redp i s 
sili, da se h i t r e j e n a b a v l j a 
kva l i t e tne j ša živina, za n a š e 
p r e d p l a n s k o p o d r o č j e v glav-
n e m s ivor java . 

Vsak ž iv inore jec se tud i za-
veda, da t i s te živali, ki so pa-
s e m sko čis te z znan im porek-
lom d a j e j o v večini več jo pro-
izvodnjo. P rav t ake živali t ud i 
bo l j i zkor i šča jo k r m o , t o p a 
pomeni za ž iv inore jca cenej-
šo p ro izvodn jo . Dejs tvo , da 
»krava molze pr i gobcu« še 
vedno drži. Re j ec se m o r a pa 
p rav t ako zavedat i , d a se do-
sega visoka ali kva l i t e tna pro-
i zvodn ja ne s a m o s m o č n i m i 
krmil i , t emveč p r e d v s e m z 
d o b r o p r i p r a v l j e n o osnovno 
k r m o . Tist i časi , ko s m o vide-
li reši tev za p r o i z v o d n j o le v 
koncen t r i r an ih krmi l ih , so za 
nami . T r e b a j e s t r m e t i za t em, 

da b i dosegli več jo proizvod-
n j o le z osnovno k r m o , moč-
na k r m i l a bi pa u p o r a b l j a l i 
bo l j ali m a n j le za izbalansi-
r a n j e o b r o k a v pogledu po-
m a n j k a n j a be l j akov in ali 
šk robn ih enot . Močna k r m i l a 
so sicer za p r o i z v o d n j o zelo 
s t imula t ivna , n a e k o n o m i k o 
pa po navad i vp l iva jo t ako , 
da s t a n e j o tol iko, ko l ikor pro-
i zvodn jo poveča jo . 

V p r i m e r u , da se v b l ižn j i 
p r i h o d n o s t i ko l ikor to l iko ure-
di t rg z živino in ž iv inorejski -
mi proizvodi , b o p a s e m s k a ži-
vina vedno b o l j p r idob i l a n a 
svoj i vel javi . 

K m e t i j s k a z a d r u g a Š o š t a n j 
ima v svoj i ses tavi tud i mleč-
n o f a r m o n a Gorici v Ve len ju . 
T r e n u t n i s talež k r a v s ivor ja -
ve p a s m e j e 140 kom. , to p a 
j e za k m e t i j s k e površ ine , ki 
s p a d a j o pod t o enoto , p reveč . 
D o s e d a j s m o p r i m a n j k l j a j kr-
m e n a d o m e š č a l i s koncen t r a -
ti, e k o n o m i k a p a n a m tega n e 
d o p u š č a več. P r i m o r a n i s m o 
z m a n j š a t i š tevi lo k r a v na re-
a lne možnos t i k r m s k e osnove. 
P rav t a k o i m a m o tud i p r e c e j 
p l emensk ih telic, s ka t e r imi 
p o m l a j u j e m o o s n o v n o č redo . 

Vsi ti faktorji nas silijo, da 
bomo morali prodati okrog 20 
plemenskih krav. Vsa živina, 
ki je na prodaj, je na farmi 
Gorica v Velenju. Interesenti, 
ki se za plemenske telice zani-
majo, si jih lahko ogledajo na 
kraju samem in jih tudi kupi-
jo. 

Upravni odbor ve lenjskega 
druš tva upokojencev je sklenil, 
da bomo upokojenci priredil i 
s i lves t rovanje v klubskih pro-
storih. Zato smo že n e k a j dni 
pred s ta r im letom okrasili pro-
store. 

V naših prostor ih pa smo 
priredil i s i lves t rovanje tudi 
skupa j z u p r a v n i m odborom 
doma počitka v Šaleku za n j i -
hove oskrbovance. Mi smo po-
skrbeli za godbo in veseli del. 
Tako sta godbenika Ivan Gre-
j an in Alojz Koren zaigrala 
n e k a j veselih viž, pevsko 

druš tvo pa je zapelo domače 
na rodne pesmi. Uprava doma 
počitka je vsakega oskrbovan-
ca obdari la . 

Upokojenci smo pričakal i 
novo leto v svoj ih prostorih. 
Tudi tok ra t sta igrala godca 
G r e j a n in Koren, m e d t e m ko 
je član d ruš tva Jože G r a b n e r 
raznaša l šal j ivo pošto. P r e d -
sednik druš tva upokojencev 
IVAN J E N K O je ob polnoči 
voščil vsem srečno in veselo 
novo leto. Vsi pa smo prepe-
vali in r a j a l i do ju t ra . 

M. H. 

Velenjska delavska un iver -
za je pr ipravi la pr iprav l ja ln i 
t eča j za t iste kandidate , ki bo-
do letos polagali sp re jemni 
izpit na višji šoli za organiza-
cijo dela v K r a n j u . Na t em 
p r ip r av l j a lnem teča ju pouču-
je jo matemat iko in družbeno 
uredi tev SFRJ. Seminar se je 
že začel. 

Višja šola za organizaci jo 
dela bo letos v Velenju odpr la 
svoj oddelek v ka terega se je 
poleg Velenjčanov vpisalo še 

večje število kandidatov iz 
Ko' oške in drugih krajev. S 
poukom bodo začeli 1. marca 
letos. 

Javna zahvala 
članom in 

sodelavcem 
Rdečega križa 

Leto 1969 začenjamo z velikimi na-
črti in zaupanjem v našo prihodnost. 
Zato moramo storiti vse, da bo naše 
življenje srečnejše in varnejše. 

Člani in sodelavci organizacije Rde-
čega 'križa so prejšnje leto aktivno 
sodelovali pri uresničevanju program-
skih nalog. Bili so požrtvovalni pri 
vseh rednih in izrednih akcijah RK 
in s tem prispevali svoj delež, da je 
bila naša organizacija uspešna. 

Vsem skuhaj in vsakemu posebej, 
v delovnih m družbenih organizaci-
jah, v šolah, mestih in vaseh, izre-
kamo javno priznanje in zahvalo. 

Ob vstopu v leto 1969, ko bomo 
praznovali 25-letnico ustanovitve Rde-
čega križa Slovenije, želimo vsem or-
ganizacijam, odborom, sodelavcem in 
članom naše organizacije srečno ia 
uspešno novo leto. 

Občinski odbor 
Rdečega i r i ža Velenje 

KVARTET »GOLD 
WARNA« IZ 
BOLGARIJE 

pod vodstvom Jožeta ARTI-
M E \ K A , gostuje v restavra-
ciji Jezero Velenje v mesccu 
februarju 1969 vsak dan od 
16. do 22. ure in ob sobotah 

od 19. do 01. ure. 
Glasbe ne bo ob sredah. 

Sindikalna podružnica RLV ne pozabi na otroke, katerih 
očetje so se smrtno ponesrečili pri delu. Kar 27 je otrok, 
ki nimajo svojega očeta. Letos so vse povabili — zraven 
tudi matere — na zakusko in j im dali lepa novoletna darila. 

Da bo življenje na snegu prijetno 
( N a d a l j e v a n j e s 6. s t r a n i ) 

č a n j a p lačala p r a v ObZTK Ve-
lenje . Za to s m a t r a m o , da je 
p rav ta po teza vel ikega pome-
n a kot s p o d b u d a za s ta r še , da 
lahko n a cenen nač in omogo-
č i jo svo j emu o t r o k u in sebi 
pouk s m u č a n j a , ki ga b o d o iz-
vaja l i uč i te l j i in vad i te l j i smu-
č a n j a . Vods tva šol in t eča j ev 
pa b o d o p o v e r j e n a v idn im te-
lesno-vzgojnim de lavcem n a 
t e m p o d r o č j u . 

Čeprav ne m o r e m o iti v ko-
rak z množ ično z imsko rekre-
ac i jo o t r o k z d rug imi sosed-
n j imi a lpsk imi deželami , ali 
bo l j razvi t imi p o d r o č j i Slove-
ni je , v e n d a r je to le u spešen 
ko rak n a p r e j , s a j že s a m o dej-
stvo, da i m a m o s a m o s t o j n i 
s m u č a r s k i k lub , d a j e u p a n j e , 
da so prvi večj i p r e m i k i n a vi-
diku. Vse to p a ni odvisno sa-
mo od vodstva , k a k o r ni vse 
odvisno od vods tva šole in te-
ča j a , če b o o t r o k ali odras l i 
uspeval . Vsak m o r a po svoj ih 
močeh p r i speva t i k s k u p n i m 
n a p o r o m in u s p e h b o še večj i . 

Za to a p e l i r a m o na s ta rše , da 
d a j o p ravočasn i in pravi ln i 
p r ip rav i o t rok velik pouda-
rek; vsi b o d i m o tol iko d o b r i 
do svoj ih o t rok , da j im omo-
gočimo v teh dolgih nočeh in 
dneh, tudi te lesno razgiba-
nost , ki j o o t rok t a k o zelo po-
t r e b u j e v dobi osnovnega šo-
l an ja . T a k o bo s m u č a n je opra-
vilo še eno p o m e m b n o nalogo, 
dalo bo o t r o k u ob g i b a n j u na 
snegu tud i določeno te lesno 
o d p o r n o s t in ga zd ravs tveno 

dvigalo. V e n d a r p o m e m b n o j e 
p r i v sem t e m opozor i t i na na-
s ledn je : o t r o k n a j p o napor-
n e m delu dobi topel č a j , ma-
lico, d a se okrep i in t a k o po-
t e m spoči je . Pazimo, da ne 
b o d o o t roc i jedl i snega in pili 
mrz l ih p i j ač . K a j t i n a te stva-
ri j ih m o r a opozor i t i t ud i 
d o m . V r s t a j e še š tvar i n a 
k a t e r e b i bi lo p o t r e b n o opo-
zori t i s t a r š e p r e d o d h o d o m 
o t r o k a n a t e č a j ali v šo-
lo s m u č a n j a . Poleg o sebne 
o p r e m e — p r i m e r n e obleke, 
ki p a ni n u j n o , da j e n a j b o l j -
ša in n a j b o l j d raga , je b o l j bi-
s tveno to, da j e p r i m e r n o top-
la, m o r a o t r o k vedno bi t i pra-
vilno sp re j e t doma , k o se vra-
ča z vadbe . Z a n i m a j m o se za 
n jegove uspehe , o t r o k m o r a 
čut i t i , da n a m ni vseeno, k a k o 
uspeva , ali če ima zače tne te-
žave, ki so n u j n e ob dolgih 
»obuvalih« ( s m u č e h ) , d a ga 
r a z u m e m o , da ga še n a d a l j e 
s p o d b u j a m o . T o r e j o t r o k u 
m o r a m o bi t i r e s dobr i s ta rš i . 
O t rok m o r a čut i t i , da s m o 
njegovi v a r u h i in da l ahko tu-
di k d a j p a k d a j potoži o teža-
vah. Za to n e s m e m o gledat i v 
o t r o k u m a j h n e g a odras lega , 
z a v e d a j m o se, da se o t r o k še-
le r azv i j a in da kol ikor j e 
o t rok , tol iko je razl ičnih teles-
nih in duševn ih razvojev . Za to 
zače tna s m u č a r s k a v a d b a ta-
ko p o m e m b n o posega v otro-
kov razvoj . Če b o m o o t r o k a 
d o b r o poznal i in upoš teva l i 
n j egove posebnos t i , m u b o m o 
tudi d o m a veliko p r ipomogl i k 
n a p r e d k u . R a j e r e c i m o več-
k ra t : poglej , nap rav i t a k o kot 

tovar iš , p o t r u d i se in ti b o laž-
je, ko t pa , da m u p o m a g a m o 
goji t i m a l o d u š j e : ah, s a j s em 
vedel (vedela) , da s t e b o j ne 
bo nič, pogle j , to l iko s m a dali 

za o p r e m o s e d a j p a še s m u č a r 
n e boš . . . B o d i m o odkr i t i in 
pr izna jmo, da s m o t a k š n i . . . 

Ker p a šola in organizac i je , 
ki s k r b i j o za zdrav telesni in 
duševni r azvo j o t rok , g loboko 
p o s e g a j o v ž iv l j en je o t roka , 
in vse to p r i n a š a vel ike spre-
m e m b e v oko l ju , m o r a m o tu-
di ko t s t a r š i to upoš teva t i . 
Vzgojna p r i z a d e v a n j a n a j bo-
do tud i t u eno tna , p o m a g a j -
m o v a d i t e l j e m na t e renu , obi-
šč imo j ih p r i delu, pogovori-
m o se z n j i m i in t a k o bo 
o t r o k začuti l , da i m a dva va-
ruha , dva, ki m u želi ta dobro , 
dva, ki se b r i g a t a zan j . 

Če o t rok n a zače tku ne na-
p r e d u j e t a k o kot s m o si žele-
li, ne b o d i m o nes t rpn i . P rva 
z ima ne bo p r ines la u speha , 
s rečni bod imo , če b o o t r o k na 
s m u č e h SHODIL. To se pravi , 
da se b o nauči l osnovnih smu-
ča r sk ih gibov, če b o p a k a j 
več napredova l , b o d i m o pa 
vsakega u s p e h a veseli. Le red-
ki, t a l en t i r an i b o d o uspel i k a j 
več. Te b o m o dali v posebne 
vrs te , k j e r se bodo uril i , ko t 
bo l j uspešn i učenci . 

Za to žel imo ob le tošn j i zim-
ski sezoni m n o g o u s p e h a otro-
kom, od ra s l im n a smučeh , 
s t a r š e m p a vel iko m e r o razu-
m e v a n j a in pa p r e d v s e m sode-
l o v a n j a z n a m i . M e d s e b o j n o 
z a u p a n j e in s p o š t o v a n j e j e že 
p r ece j š en delež p r i n a š e m 
uspehu . To je p a tud i pogo j 

za u s p e š n o te lesno in duševno 
n j s t naš ih o t rok . Za to m o r a 
delo po t eka t i v sk l adu z na-
po r i vods tva t e č a j a ali šole 
s m u č a n j a , s a j b o m o delovali 
po eno tn ih k r i t e r i j i h in stali-
ščih, ki j ih b o m o vsi smučar -
ski delavci osvoji l i v okv i ru 
dela k o m i s i j e za s m u č a n j e p r i 
ObZTK Velenje . 

Če se b o večina s ta ršev za-
vedala odgovornos t i , ki jo ima 
do svoj ih o t r o k tudi na t e m 
p o d r o č j u , p o t e m bo delo v te-
č a j u ali šoli s m u č a n j a o la jša-
no. Za to m i opros t i t e , d rag i 
s ta rš i , če s m e m opozor i t i n a 
te s tvar i , ki so p o i z k u š n j a h 
v delu n a snegu odloči lnega 
p o m e n a . 

Naša d o b r a vo l ja , p r ip rav l je -
nost in p r i zadevan j e , n a j na j -
de jo odmev tudi d o m a : o t r o k 
pa bo s m u č a n j e n a t ak nač in 
vzl jubi l , se vel iko več nauči l ; 
s k r a t k a p r ip rav i l i ga b o m o do 
končnega c i l ja , da b o pos ta l 
r eden z imski gost n a snegu in 
si t a k o krep i l telo in duha , 
s m u č a n j e p a m u b o pos t a lo 
del n jegovega ž iv l j en ja , živ-
l j e n j s k a p o t r e b a . 

S t a k i m n a č i n o m dela bo-
m o o t r o k a vzgojil i v zd ravega 
in p r izadevnega občana , k a r 
j e p a končno tudi na š s k u p e n 
ci l j . 

V a m vsem, ki s t r m i t e za ta-
k im n a č i n o m ž iv l jen ja , je na-
m e n j e n t a ses tavek. Na svide-
n j e na snegu! 

Jože Melanšek 

MALI O G L A S I 
PREKLICI 
f Veljavnost plačilnih kartončkov 

preklicujejo: Alojz Gradišnik, 
Aškerčeva 15, Velenje, številko 202; 
Srečko Juhart, Gaberke 44. številko 
472 in Edo Jan Šoštanj, številko 241. 
472; Edo Jan, Šoštanj, številko 241 
in Franc Grmšek, Konovo 5, številko 
500. 
PRODAM 

# 15 a ZEMLJE z dograjeno kletno 
ploščo v Maili Pirešici prodam. Milan 
Krušič, Paka 5, Velenje. 
RAZNO 

£ Zahvaljujemo se Ivanu Bizjaku 
iz Prelog 1, ki je daroval socialnemu 
varstvu Skupščine občine Velenje 80 
dinarjev, namesto venca na grob po-
kojne Marije Košir. — Skupščina ob-
čine Velenje. 

ČESTITKE 
0 Zdravo in srečno novo leto 1969 

želno Blažu Džukariču, ki služi voja-
ški ' rok v Nišu, njegovi prijatelji iz 
Velenja in sodelavci iz rudnika lig-
nita. 

£ Ljubljeni in dobri mami Kristi-
ni za 60-letnico zadovoljstva in zdrav-
ja. Sin Franci in hčerka Martina. 

£ Tereziji C. iz Šoštanja za njen 
dvojni praznik vse lepo njeni, po-
sebno pa Maja in Janezek. 

PREKLIC 
0 Izjavljam, da nisem plačnica 

dolgov, ki bi jih napravila Ljudmila 
Kailigaro, Aškerčeva 12, Šoštanj. Prav 
tako prepovedujem vsako prekupče-
vanje z njo, ker bo vsakdo trpel svo-
jo škodo. 

Marija Zaplatnil' 

DELAVSKI KLUB, 
danes vam priporočamo 

— sveže pecivo 
— klubsko kavo 
— vampe 
— sv. golaž 
— franc. salato 

bilo je v starih časih 
in še danes • • • 

Z/4 DOBER OKUS 
SVEŽINO 
PRIJETNO POČUTJE 

K L U B S K A KAVA 
Vsak dan v delavskem klubu Velenje 

Velenje, 26. 1. 1969 
ob 17. uri 

KARATE 
EKSH1BIC1JA 

v domu kulture 
Revija najboljših jugoslo-

vanskih karate borcev. So-
deluje dr. Ilija Jorga, med-
narodni mojster in nosilec 
japonskega črnega pasu. 

VABLJENI 
, \ 1 1 l l S i P 

VSAKMESEC NOV BARSKI SPORED g S 
rt^t(2&l>PAkA< VELENJE 


